
Rockopera a 
lovagkirályról 
Szent László, a lovagkirály 
címmel népi rockoperát mutat 
be július 9-én Izsákon a Pintér 
Tibor által alapított és vezetett 
Nemzeti Lovas Színház.

Régi-új edző  
a KTE-nél 
Júniustól Szabó István vette 
át a KTE HUFBAU NB II.-es 
csapatának irányítását. Az új 
trénert nem kell bemutatni, 
ezer szállal kötődik a klubhoz.

8. oldal 15. oldalPREMIER FUTBAL

Nem marad el a  
Múzeumok Éjszakája!

PEDAGÓGUSNAP

Köszönet az 
óvodák dolgozóinak 

Rendhagyó pedagógusnapi ünnepsé-
gen mondott köszönetet kedden Sze-
mereyné Pataki Klaudia a kecskeméti 
óvodapedagógusoknak és dajkáknak 
az elmúlt 14 hónapban végzett elhi-
vatott munkájukért. Nekik köszön-
hetően alig volt megbetegedés a 
kisgyerekek között, és folyamatosan 
nyitva lehetett 9-10 óvoda a városban 
– hangsúlyozta a polgármester.

Június 26-án rendezik meg Múzeumok 
Éjszakáját, ez lesz az első olyan orszá-
gos kulturális rendezvény, ahol újra sze-
mélyes jelenléttel várják a látogatókat. 
Természetesen Kecskemét is csatlako-
zott a szervező városokhoz.

A népszerű program országszerte 
koncertekkel, tárlatvezetésekkel, inter-

aktív eseményekkel, családi programok-
kal várja a látogatókat. A kínálatról és az 
aktuális részvételi feltételekről a Muzej.
hu weboldalon június 10-étől olvasha-
tók információk. A honlapon helyszín, 
időpont és programtípus szerint keres-
hetők az események, valamint mobilal-
kalmazás segíti a tájékozódást.

Kulacsokat ajándékozott a város

Elsősorban a gyerekekről szólt az újranyitás eddigi talán legmozgalmasabb hétvégéje. A Muzsikál az erdő programsorozat a 
gyereknapra való tekintettel több játékos foglalkozást kínált a legkisebbeknek, de a Hírös Agóra és a Ciróka Bábszínház is 
különleges meglepetésekkel várta őket

KÖLTSÉGVETÉS

Gyarapodott 
a város vagyona 

Munkaértekezleten tárgyalták meg 
nemrég az önkormányzati képviselők 
Kecskemét 2020-as pénzügyi beszá-
molóját. A zárszámadásból kiderül az 
is, hogy a járványhelyzet ellenére a 
város a tervezett bevételeit egy száza-
lékkal túlteljesítette.

A gyerekek hétvégéje

Huszonharmadik 
alkalommal rendez-
te meg „MOZDULJ!” 
című sportvetélke-
dőjét május 28-án 
a Nyugdíjasok 
Klubjainak Megyei 
Jogú Városi Szövet-
sége. A rendezvényt 
az arborétumban, a 
kápolna előtti téren 
tartották. Játékos, 
ügyességi és erőn-
léti feladatok várták 
az idei 27 csapatot

Időskorban is jól 
esik a mozgás
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Gyermeknap alkalmából 1500 színes, vidám kulacsot adományozott a város a Kecskemét szociális 
védőhálóját képező Család- és Gyermekjóléti Központnak. A Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

által átadott kulacsokat a segítőközpont által szervezett tematikus táborokban osztják ki, minden 
szín egy táborhoz kapcsolódóan a gyerekek összetartozását szimbolizálja majd (Részletek: Hírös.hu)
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OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP! KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: JÚNIUS 17.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Isten is gyógyít  
a kórházakban  
Hodánics Tamás református lelkipásztor a járvány 
alatt is szakmai tudását bevetve fogja a betegek kezét, 
segíti „a test börtönében” vergődő lélek istenkeresé-
sét, s emellett az egészségügyben dolgozókat is támo-
gatja a hit, az ima erejével. 

10. oldalINTERJÚ

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Banczik Róbert
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Véradás

Színészek és a háttérben dolgozó munkatársak 
is részt vettek azon a véradáson, amelyet május 
31-én szerveztek meg a Kecskeméti Katona Jó-
zsef Nemzeti Színház aulájában. A teátrum és 
az Országos Vérellátó Szolgálat akcióján Csapó 
Virág is megjelent. A színésznő az elsők között 
érkezett, mint mondta, sokáig félt a tűtől, és 
csak néhány éve szánta rá magát, hogy vért ad-
jon, azóta rendszeres donor.

Urnatemető

Szentháromság ünnepén szentelte fel a kecs-
keméti evangélikus templom hátsó részében 
kialakított urnatemetőt Kondor Péter, a Déli 
Evangélikus Egyházkerület püspöke. Az emlék-
hely kialakítására még életében tett felajánlást 
dr. Buchalla Botond, a Kecskeméti Főiskola 
nyugalmazott rektorhelyettese. A felszentelt 
urnatemetőben 190 urnahely van, nagy része 2 
személyes, de van 3 és 4 személyes is.

Kézilabda

Sporttörténeti esemény történt a Neumann Já-
nos Egyetem életében, miután a Magyar Egye-
temi-Főiskolai Sportszövetség tájékoztatása 
alapján az egyetem csapata bejutott az orszá-
gos férfi kézilabda-bajnokság döntőjébe. Az 
intézmény fennállása során soha nem jutott 
még be kecskeméti csapat a sportág országos 
döntőjébe. A június 6–8. között Győrben sorra 
kerülő döntőben 6 csapat versenyez majd.

Kisvonat

A gyereknap hétvégéjén debütált a SI HU HU 
névre keresztelt kecskeméti városnéző kis-
vonat. 22 m hosszú szerelvényével és vidám, 
kék-sárga színével egyből a város új látványos-
ságává lépett elő. A járatok a Kecskeméti Nem-
zeti mellől indulnak. A 35 perces menetidő alatt 
nem csak a kiskörút menti szecessziós épülete-
ket lehet megtekinteni, elhalad a vonat a vasút-
állomás és a Kodály Iskola előtt is.
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Az Aranyhomok Kistérségfej-
lesztési Egyesület a Kormorán 
Zenekar másfél órás koncertjével 
és egy emléksétával készült a 
trianoni békediktátum aláírásá-
nak évfordulójára – nyilatkozta 
Hamzáné Lakó Judit, az egyesület 
titkára. A koncert premierje az 
egyesület YouTube-csatornáján 
június 4-én 19 órakor lesz.

A Trianon előtti Magyarországon Kecs-
kemét a Kárpát-medence természeti, 
gazdasági és kulturális közegének 
szerves része volt. A város és az egyes 
családok kapcsolatrendszere túlnyúlt 
a mai határokon. 1920. június 4. az 
itt élők számára is sokkoló dátum volt 
és maradt. Trianon után az elszakított 
területekről menekültek áradata indult 
az anyaország felé. Kecskemét a régi 
befogadó hagyományaihoz hűen szo-
lidáris volt: otthont és munkát adott 
sok menekült számára. Napjainkban a 
történelmi emlékezet ébrentartása és 
a gyarapodó határon túli kapcsolatok 
erősítése ad alkalmat a nemzeti össze-
tartozás kifejezésére.

2021. június 4-én 17:00 órakor vá-
rosi megemlékezésre, koszorúzásra 
kerül sor Kecskemét Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának szervezésé-
ben a Városháza Lestár tér felőli olda-
lán lévő Országzászlónál.

Ezt követően, erről a helyszínről 
17:30 órakor az Aranyhomok Egye-
sület Trianon 101 – Kecskemét Em-
léksétára invitálja a lakosságot. A 
Székelyné Kőrösi Ilona történész, 
főmuzeológus által összeállított és 
vezetett kulturális eseményen a részt-
vevők Kecskemét főterén a békediktá-
tum helyi emlékeit őrző helyszíneket 
járják végig.

A séta ezzel egyidejűleg indul a 
Kecskemét és Térsége Turisztikai 
Mobilapplikációban is, Trianon 101 – 
Kecskemét Online Emlékséta címen. 
Az applikáció bemutatja a kecskeméti 
helyszíneket, ahol a Trianonnal kap-

csolatos események történtek, illetve 
megjeleníti, felidézi az akkori embe-
rek szolidaritását, együttérzését. A 
szövegek és versek a Kecskeméti Ka-
tona József Nemzeti Színház színmű-
vészei tolmácsolásában hallhatóak. 
Letölthető iOS és Android platformon, 
illetve elérhető lesz korlátlan ideig a 
www.trianonkecskemet.aranyhomok.
hu weboldalon is.

A megemlékezést a Kormorán Ze-
nekar online koncertje koronázza 
meg 19 órakor, amely május 21-én 
a Hírös Város Turisztikai Központ-
ban került felvételre. A koncerten 
hallhatók részletek a Trianon című 
zenés történelmi rockoperából is. 
A felvételt ingyenesen bocsájtja az 
egyesület a nézők rendelkezésére az 

Emberi Erőforrások Minisztériuma 
támogatásával. 

A Koltay Gergely által alapított 
zenekar fennállása óta több mint 
száznegyven zenealbumot publikált 
Magyarországon és külföldön. Koltay 
Gergely Kossuth-díjas magyar zenész, 
zeneszerző, dalszövegíró, a Kormorán 
együttes alapítója azt mondta, nekik 
is nagyon fontos Trianon, hiszen az 
együttes több tagja is határon túli. 
Hegedűsük kézdivásárhelyi, de tagjuk 
egy felvidéki és egy délvidéki énekes 
is. Koltay Gergely azt hangsúlyozta, 
az összetartozás minden magyarnak 
fontos kellene, hogy legyen. A család, 
a nemzet, a haza egy olyan fontos hár-
mas, amire építeni lehet egy nemzetet.

A felvidéki Vadkerti Imre, a Kormo-

rán Zenekar énekese már járt Kecske-
méten. Azt mondta, nem szabad vesz-
ni hagyni őseink hagyatékát, büszkék 
kell legyünk arra, hogy magyarok 
vagyunk. 

Fehér Nóra énekes pedig azt mond-
ta, a határon túliak számára nagyon 
fontos dátum június 4-e. Ő vajdasági 
színésznő, akit már gyermekkora óta 
úgy neveltek, hogy a család, a hit, a 
gyökerek és a kultúra határoz meg 
bennünket, az összefogás az, ami 
segíthet abban, hogy meg tudjunk 
maradni.

Nemzet. Haza. Kecskemét. Kecske-
mét Megyei Jogú Város Önkormány-
zata rendhagyó kisfilmmel készül a 
nemzeti összetartozás napjára. Vá-
rosunk legkiválóbb előadóművészei 

a Szép vagy, gyönyörű vagy, Magyar-
ország! című dallal állítanak emléket 
a 101 évvel ezelőtt Trianonban el-
szenvedett országvesztésnek, amely 
Kecskemét város hivatalos Facebook- 
oldalán érhető el. – Hisszük és valljuk, 
hogy határa csak az országnak van, a 
nemzetnek nincs. Tartson velünk Ön 
is, várjuk szeretettel! – fogalmaztak a 
szervezők.
www.aranyhomok.hu
www.kecskemet.hu

„Híd a magyarok között”: új magazin a KTV-n
Töretlenül magyarok címmel indul új magazin június 4-én a Kecske-
méti Televízióban. Nemzetünket, a határon kívül rekedt magyaro-
kat kapcsolja össze az anyaországi magyarokkal, melynek célja a 
honfitársak közötti kötelék és az identitás erősítése. A kéthetente 
pénteken megjelenő, 10-15 perces magazin felelős szerkesztője er-
délyi származású kollégánk, Molnár H. Boglárka szerkesztő-riporter.

Amint azt kol-
légánk, kinek 
szülei a román 
diktatúra elől 
menekültek, 
elmondta: „Az 
utolsó lökést 
a magazin el-
indítására az 

adta, hogy ellenzéki politikusok ismét kö-
vetelték a kettős állampolgárság vissza-
vonását a határon túl élő magyaroktól, 
miközben a szomszédos országokban 
magyarellenes megnyilvánulások történ-
tek. Csak pár példa: a Trianon-törvény, 

Beke Istvánék igazságtalan bebörtönzé-
se, magyar emlékhelyek megrongálása, 
katonatemetők meggyalázása, és so-
rolhatnám még. Ekkor merült fel ben-
nem a kérdés: ha itthon néhányan nem 
akarják elfogadni, hogy minden magyar 
testvérünk, otthon pedig nem akarják 
egyenlő állampolgárként kezelni őket, 
akkor ők hova tartoznak? Tengődnek a 
„küszöbön”?  Ez a magazin híd szeretne 
lenni köztünk, magyarok között, hogy a 
szomszédos országban élő magyarokban 
erősítse az összetartozás tudatát, az itt-
honiakat pedig tudósítani szeretném a 
kint rekedt magyarok sorsáról.  

A Töretlenül magyarok címnek több 
értelme is van: utal a múltra, hogy hi-
ába is próbálták idegen hatalmak meg-
semmisíteni, darabokra törni hazánkat, 
a lelkünket nem sikerült; és utal a jelenre 
is, hogy továbbra is töretlenül meg kell 
maradnunk magyaroknak a Kárpát-me-

dencében!” – mondta kollégánk, 
hozzátéve, „a magazinban górcső alá 
veszünk politikát, közéletet, kultúrát, 
gazdaságot vagy éppen tudományt. Szí-
nes és izgalmas lesz a műsor, nem sablo-
nokra fog épülni, s az igazság hangját 
szólaltatjuk meg.”  

A Töretlenül 
m a g y a r o k 
című magazi-
nunk gyártá-
sa során élő 
kapcsolatot 
alakítunk ki a 
határon túli 

magyar televíziókkal. A szabadkai Pan-
non RTV-vel eddig is több műsor közös 
gyártásán dolgoztunk együtt, és a Ma-
rosvásárhelyen működő Erdélyi Magyar 
Televízióval is volt már munkakapcsola-
tunk, de rajtuk kívül az Ukrajna, Szlová-
kia és Szlovénia magyarlakta területein 
működő műhelyeket is szeretnénk be-
vonni a gyártásba. Meggyőződésünk, 
hogy itt, Kecskeméten is számos olyan 
ember él, aki akár munkájából adódó-
an, akár civilként sokat tesz azért, hogy 
ápolja a magyar–magyar kapcsolatokat, 
és ezeket a jó példákat is szeretnénk 
bemutatni, hogy határon innen és túl 
mindannyian maradhassunk azok, akik 
vagyunk, töretlenül magyarok.

Trianon 101 – Kecskemét
EMLÉKSÉTA, KORMORÁN ONLINE KONCERT ÉS KISFILM A NEMZETI ÖSSZETARTOZÁS NAPJA TISZTELETÉRE

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Molnár H. Boglárka 
szerkesztő

Kozák Polett  
főszerkesztő

A Kormorán koncert a június 4-i premiert követően 
folyamatosan megtekinthető lesz az Aranyhomok 
Kistérségfejlesztési  Egyesület YouTube-csatornáján
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Ezer virág

Pontosan ezer virágpalántát ültettek el a Kecs-
keméti Fürdő kertjében a Hírös Sport Nonprofit 
Kft. dolgozói. Ennek köszönhetően színpompás 
egynyári növények díszítik a kertet. Ültettek 
nebáncsvirágot, bársonyvirágot, kasvirágot, 
záporvirágot, angol muskátlit, kakastaréjt, zsá-
lyát, díszcsalánt, rézvirágot és sárkánybegóniát. 
A sokszínű virágözönt nagy örömmel fogadták 
a Kecskeméti Fürdő vendégei.

Kitüntetés 

A Lengyel Köztársaság Kormányának kitünteté-
sét vehette át a múlt héten Farkas P. József, a 
Wojtyla Barátság Központ alapító-igazgatója a 
lengyel–magyar együttműködés fejlesztéséért 
végzett sokoldalú munkájáért. Az elismerést 
Jerzy Snopek, a Lengyel Köztársaság budapesti 
nagykövete adta át, a városvezetés nevében En-
gert Jakabné alpolgármester gratulált a kitünte-
téshez Farkas P. Józsefnek.

Kettős ügyvezetés

Két ügyvezetővel működik a jövőben a Hírös 
Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ. Bak Lajos 
mellett Barta Dóra, a Kecskemét City Balett ala-
pítója tölti be ezt a tisztségét. Az ő feladatai 
lesznek az előadó-művészettel, a kulturális ala-
pú gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos teendők, 
hozzá tartozik a CédrusNet Program, az ifjúsági 
ügyek, a tehetséggondozás, valamint a rendez-
vények, fesztiválok szervezése.

Életmentők

Hátrányos helyzetű diákok sajátíthatták el az 
elsősegélynyújtás legfontosabb lépéseit a KSzC 
Fazekas István Szakiskolájának udvarán. A „Se-
gíts, ahol tudsz!” programot a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat szervezte, és dr. Salacz László 
országgyűlési képviselő is részt vette rajta. El-
mondta, ez a gyorstanfolyam olyan gyakorlati 
tudást ad, amellyel akár már aznap délután is 
tudnak életet menteni.

Ezen a hétvégén minden 
A GYEREKEKRŐL SZÓLT
(Folytatás az első oldalról.)

Szombaton a Nyíri erdőbe in-
vitálták a természet és a zene 
szerelmeseit a Muzsikál az erdő 
rendezvény keretében.  Egész nap 
kézműves foglalkozásokkal ked-
veskedtek a családoknak, nemcsak 
a kicsik, de a szülők és a nagyszü-
lők is megtalálhatták a számukra 
szimpatikus elfoglaltságot. Ki le-
hetett próbálni a fafaragást, a ro-
vásfaragást, de a gyógynövények 
és a gombák rejtelmeibe is bete-
kintést nyerhettek az érdeklődők. 

A vasárnapi gyereknapon a vá-
rosban folytatódtak a családi prog-
ramok. A Hírös Agóra hét helyszí-
nén várták mókás rókás kalandok 

a kicsiket és a nagyokat egyaránt. 
A szervezők nagy örömmel láttak 
neki a gyermeknap szervezésének, 
ugyanis tavaly a járvány miatt el-
maradt a fiatalok ünneplése. 

Idén azonban egy különleges 
küldetés várt a gyerkőcökre, egy 
szétszéledt rókacsalád picinyeit 
kellett megtalálniuk a játékos fel-
adatok teljesítésével. A Hírös Agó-
ra telephelyein egész nap izgalmas 
foglalkozások várták a gyerekeket, 
jutalmul pedig rókás bélyegzőt 
kaptak a pecsétgyűjtő füzetükbe. 
A szórakozáson túl ajándéksorso-
láson is részt vehettek azok, akik 
legalább három kisrókát gyűjtöt-
tek össze. 

A Ciróka Keresztes Nagy Árpád 
Krisztus urunk és a furulya című 
vendégelőadásával ajándékozta 
meg a kicsiket vasárnap délelőtt. 
Már az érkezéskor meglepetés 
várta a vendégeket, mindenki ka-
pott egy-egy Túró Rudit. Teljesen 
megtelt a bábszínház sárkányos 
udvara, a zenés előadáson pedig 
nem csak a gyerekek, a szülők is 
remekül szórakoztak. Végül a ki-
csik egy ráadás meglepetést kap-
tak, mindannyian húzhattak egy-
egy játékot a Ciróka zsákbamacska 
dobozából.

Délután a nagyobbak számára 
kínált egy izgalmas produkciót a 
társulat, ekkor mutatták be leg-

újabb osztálytermi előadásukat, 
az Állatfarmot.

Vasárnap Lakitelek-Tőserdő volt 
a Muzsikál az Erdő programsorozat 
otthona. Erdei sétákkal, kézműves 
foglalkozásokkal, népi játékokkal, 
bábjátékokkal, klasszikus és nép-
zenei koncertekkel várták a csa-
ládokat a gyereknap alkalmából. 
Volt itt játszóház, lovagoltatás, 
interaktív klímasátor, sőt Varró 
Danival is beszélgethettek a vendé-
gek. Nagy sikere volt Palya Bea és 
Lisztes Jenő délutáni koncertjének. 
Bár időnként eleredt az eső, ez sem 
szeghette kedvét a résztvevőknek, 
felejthetetlen gyereknapot tölthet-
tek el itt a családok.
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80. életévében elhunyt Janko-
vics Marcell rajzfilmrendező, 
grafikus, könyvillusztrátor, 
művelődéstörténész, a nemzet 
művésze, a Magyar Művészeti 
Akadémia tiszteletbeli elnöke, 
Kossuth- és Balázs Béla-díjas 
alkotó.

Jankovics Marcell népszerűségét – 
a mindenki által ismert animációs 
filmjei mellett – közösségépítő, 
pozitív lelkiségének is köszönheti. 
Oldott előadói stílusa és magabiz-
tos szakmai tudása miatt méltán 
lett közkedvelt, a magyar kultúra 
meghatározó személyisége. 

Jankovics Marcell 1941-ben 
született Budapesten, filmgyári 
segédmunkásból emelkedett egy 
korszakot meghatározó alkotó-
vá. Mikulás Ferenc, a kecskeméti 
rajzfilmstúdió vezetője szerint Jan-
kovics Marcell megelőzte a korát, a 
Fehérlófia című filmjét például, bár 
30 évvel ezelőtt készült, most kez-
dik felfedezni világszerte. De egyik 
leghíresebb művében, a János vi-
tézben is az egyik legkorszerűbb 
film- és formanyelvet használta.

Sziszifusz című munkáját 1984-
ben Oscar-díjra is jelölték, de az 
ő nevéhez fűződik a generációk 
alapművének számító Magyar nép-
mesék rajzfilmsorozat, valamint a 
2011-ben készült Az ember tragé-
diája című animációs film is.

Mikulás Ferenc szerint az önma-
gához is szigorú művész a kollégá-
itól is elvárta az általa képviselt 
minőséget, de mindezt szelíden, 
iránymutatásokkal, ha kellett, el-
képzeléseinek előrajzolásával. A 
Kecskemétfilm vezetője hozzátet-
te, szerencsére a folyamatban lévő 
Toldi-film elkészítéséhez is megad-
ta már a szükséges instrukciókat.

A neves rajzfilmrendező szak-
májában nagyon sok ember épült, 
fejlődött Jankovics Marcell tudása 
által, mert Mikulás Ferenc szerint 
az a típusú szakember volt, aki 
nem rejtegette a tudását, hanem 
megosztotta másokkal.

Jankovics Marcellt a Magyar 
Művészeti Akadémia mély fájda-
lommal gyászolja és saját halottjá-
nak tekinti – fogalmaz a szervezet 
Facebook-oldala.

Elhunyt 
Jankovics 
Marcell

A népi hangszerekkel is megismerkedhettek  
a Ciróka gyereknapi előadásának résztvevői

Palya Bea elvarázsolta a közönséget

A főtéren néptáncbemutató színesítette  
a gyereknapi programot

Igazi vásári hangulat volt vasárnap Tőserdőn
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ÚJRAINDÍTJUK KECSKEMÉTET 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester az enyhítésekről
Közleményt tett közzé a közelmúltban Szemereyné Pataki Klaudia, 
Kecskemét polgármestere az elrendelt országos enyhítésekről. 
A városvezető többek között azt kéri a kecskeméti vendéglátó-
helyek, szálláshelyek üzemeltetőitől, a rendezvények szervezői-
től, hogy alaposan tájékozódjanak a tevékenységükre vonatkozó 
szabályokról. 

„Tisztelt Kecskemétiek!
Felhívom szíves figyelmüket, hogy 

a vonatkozó kormányrendelet értel-
mében mától jelentősen enyhültek a 
járványügyi korlátozások.

Megszűnt a kijárási tilalom, a köz-
területi maszkviselés és a közterületi 
távolságtartás. Az üzletek, vendéglá-
tóhelyek, szabadidős létesítmények 
a járvány előtti rend szerint tart-
hatnak nyitva. Szintén megszűnt az 

egyéni és csapatsportra vonatkozó 
összes korlátozás.

A házasságkötési szertartások és a 
temetések nem esnek korlátozás alá. 
A lakodalmak, a családi és magánren-
dezvények esetén azonban szüksége-
sek a védelmi intézkedések. Családi 
és magánrendezvények 50 főig, lako-
dalmak 200 főig tarthatók. Amennyi-
ben ezeket az eseményeket vendéglá-
tóhelyen rendezik és az egész helyet 

kibérelik, vagy biztosítható a résztve-
vők elkülönítése a többi vendégtől, 
akkor a koronavírus ellen nem védett 
személy is részt vehet az eseményen 
és az elkülönített részen nem kötele-
ző a maszkviselés sem.

A továbbra is fennmaradó korlá-
tozások: változatlanul kötelező a 
maszkviselés és a távolságtartás min-
den olyan zárt helyen, ahol védettek 
és nem védettek találkozhatnak, 
tehát az üzletekben, a bevásárló-
központokban, a tömegközlekedési 
eszközökön.

A zárt térben tartott kulturális 
és sportrendezvényeket, illetve a 
szabadban tartott nagyobb, 500 főt 
meghaladó rendezvényeket a koro-

navírus ellen védettek és a felügye-
letük alatt lévő 16 évnél fiatalabbak 
látogathatják. A szabadban tartott 
kisebb (500 résztvevőnél kevesebb) 
rendezvényt bárki látogathatja.

Mindezek alól kivételt képeznek a 
zenés-táncos rendezvények, amelyek 
életkortól és helyszíntől függetlenül 
kizárólag a koronavírus ellen védet-
tek által látogathatók.

Kérem a kecskeméti vendéglátó-
helyek, szálláshelyek üzemeltetőit, 
a rendezvények szervezőit, hogy 
alaposan tájékozódjanak a tevékeny-
ségükre vonatkozó szabályokról, 
védelmi intézkedésekről, illetve az 
általuk foglalkoztatottakra vonatko-
zó előírásokról.

A korlátozások jelentős enyhítését 
az tette lehetővé a Kormány számá-
ra, hogy a magyar felnőtt lakosság 
több mint fele már megkapta lega-
lább az első oltást.

Köszönet azoknak a kecskeméti-
eknek, akik önmagukért és környeze-
tükért felelősen beoltatták magukat. 
Kérem, hogy biztassák családtagjai-
kat, barátaikat, ismerőseiket, munka-
társaikat az oltás felvételére.

Minél többen vagyunk védettek, 
annál nagyobb biztonságban va-
gyunk, és hamarabb kaphatjuk vissza 
megszokott életünket!

Szemereyné Pataki Klaudia
Kecskemét MJV  
polgármestere”

Rendhagyó pedagógusnapi ünnepségen mondott köszönetet kedden 
Szemereyné Pataki Klaudia a kecskeméti óvodapedagógusoknak és 
dajkáknak az elmúlt 14 hónapban végzett elhivatott munkájukért. 
Nekik köszönhetően alig volt megbetegedés a kisgyerekek között, és 
folyamatosan nyitva lehetett 9-10 óvoda a városban – hangsúlyoz-
ta a polgármester a Kelemen László Kamaraszínházban rendezett 
eseményen.

Pásztor Andrea

A Kecskeméti Katona József Nemzeti 
Színház művészei, Szabó Dorottya, 
Szegvári Júlia, Varga-Huszti Máté 
adtak zenés-verses műsort, majd a 
polgármester szólt az ünnepségen 
megjelent óvodapedagógusokhoz, 

dajkákhoz és a távol lévő kollégáik-
hoz is.

– Nem adom fel! – énekelték a 
színház művészei, ezzel a mondattal 
zárhatjuk le ezt a szörnyű másfél évet 
– kezdte beszédét Szemereyné Pata-
ki Klaudia, aki lement a színpadról a 
nézőtérre, hogy közvetlen közelről 

fejezhesse ki háláját. Beszédében ki-
emelte, az óvónők, dajkák közvetlen 
veszélynek voltak kitéve a járvány ide-
jén, a kisgyerekekről való gondosko-
dás pedig a legveszélyesebb feladatok 
közé tartozott.

– Ők mégis mindent megtettek an-
nak érdekében, hogy a gyerekek és 
saját maguk egészségét is megvédjék. 
Félelem nélkül, teljes elhivatottsággal 
és szeretettel látták el munkájukat, 
hatalmas segítséget nyújtva ezzel sok-
sok kecskeméti családnak – fogalma-
zott a polgármester.

Lelkiismeretes munkájuknak kö-
szönhető, hogy csak kevés gyermek 

és pedagógus betegedett meg, így 
folyamatosan nyitva volt 9-10 óvoda 
Kecskeméten az elmúlt 14 hónap-
ban. A polgármester megkérte a je-
lenlévőket, tolmácsolják köszönetét 
és üdvözletét annak a több mint 700 
óvodai dolgozónak, akik helyt álltak 
ebben a nehéz időszakban.

A hála szavai mellett egy különleges 
ajándékkal is kedveskedik számukra a 
város vezetése. Mindenkinek felaján-
lottak egy-egy jegyet a Kecskeméti 
Nemzeti előadására.

– Reméljük, hogy a negyedik hul-
lámot el fogjuk kerülni, önöknek pe-

dig jó egészséget kívánok, valamint 
azt, hogy pihenjenek, töltődjenek fel 
a nyári szabadság ideje alatt – zárta 
beszédét a polgármester.

Az ünnepség végén külön elisme-
réseket adott át Szemereyné Pataki 
Klaudia és Engert Jakabné alpolgár-
mester azoknak az óvodapedagógu-
soknak, dajkáknak, fejlesztőpeda-
gógusoknak, óvodai vezetőknek és 
dolgozóknak, akik hosszú évek, év-
tizedek óta kimagasló szakmai mun-
kát végeznek, és a pandémia elmúlt 
másfél évében is különös helytállást 
tanúsítottak.

Óvodapedagógusok, dajkák áldozatos 
munkáját köszönte meg a polgármester

Külön elismerést kaptak:
CORVINA ÓVODA
Zsikláné Rácz Ilona Emília dajka – Ifjú-
ság Úti Óvoda
Vargáné Sáfár Ildikó óvodapedagógus 
– Forradalom Utcai Óvoda
Sutus Andrásné óvodapedagógus – 
Ceglédi Úti Óvoda
Patkós Ferencné óvodapedagógus – 
Kandó Kálmán Utcai Óvoda
Németh Gabriella fejlesztőpedagógus

FERENCZY IDA ÓVODA
Kőfalvi György Ferencné óvodapedagó-
gus – Csigabiga Óvoda
Balla Piroska óvodapedagógus – Mátis 
Kálmán Utcai Óvoda
Kerepesi Filótás Ágnes óvodapedagó-
gus – Hosszú Utcai Óvoda
Kissné Varga Ágnes óvodapedagógus 
– Hosszú Utcai Óvoda

Krikovszky Zoltánné óvodapedagógus 
– Szabadkai Utcai Óvoda

KÁLMÁN LAJOS ÓVODA
Mecsnóbel Mónika óvodapedagógus, 
koordinátor – Tündérkert Óvoda
Szabó Zoltán Róbertné 
fejlesztőpedagógus
Hublik Edina óvodapedagógus, koordi-
nátor – Boróka Utcai Óvoda
Horváthné Halmai Ágnes óvodapeda-
gógus, koordinátor – Széchenyi Sétá-
nyi Óvoda
Fintáné Sarkadi Julianna óvodatitkár – 
Lánchíd Utcai Óvoda

Intézményvezetők: Kurilláné Páncél 
Csilla, Kőváriné Kiss Katalin, Hajagos 
Istvánné (Kapásné Pusztai Edit nem 
tudott eljönni az ünnepségre)

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N

Fotók: Banczik Róbert

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester lement a színpadról  
a nézőtérre, hogy közvetlen közelről fejezhesse ki háláját

Az ünnepség végén külön elismeréseket  
ad át Engert Jakabné alpolgármester
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Kecskemét, Izsáki u. 2/a. +36-20/349-4382
fb/ furediautosiskolawww.furedi.euinfo@furedi.eu

Ajándékozz ajándékkártyán
JOGOSÍTVÁNYT, VEZETÉSTECHNIKAI TRÉNINGET,

NYELVTANFOLYAMOT!

A tökéletes ajándékot keresed?

VSM: “B” Elm.: 56,6%, “B” Forg.: 42,95%, “C” Elm.:74,6% “C” Forg.: 80,65%
ÁKO:  “B” gyak.: 178,69%, “C” gyak.: 100%06-30/919-4694

ÁCS, 
TETŐFEDŐ, 
BÁDOGOS 

SzakképzETT  mESTErEk 

•  zsindelyezés
•  széldeszkázás
•  szegőelemek cseréje
•  beázások javítása
•  ereszcsatorna javítása, 

cseréje, takarítása
•  tetőszerkezet teljes 

cseréje, fedése

alpin- 
technikával.  

kedvező 
árak!

ÚJABB JELENTŐS ÚT-
fejlesztések Kecskeméten
Jelentős, régóta várt fejlesztések valósulnak meg 2021-ben 
Kecskeméten. Idén 1,5 milliárd forint jut belterületi utak építésére 
és felújítására, játszóterek fejlesztésére, de emelkedik az utak, 
járdák, kerékpárutak fenntartására fordított keret is.

Városunknak lehetősége van arra, 
hogy a 2020-as zárszámadásban 
megállapított maradványból 2,5 
milliárd forinttal megemelje az idei 
költségvetést. 

Ennek egy része, 1 milliárd forint 
általános tartalék lesz, a megma-
radó 1,5 milliárdból pedig fontos, 

régóta várt fejlesztések valósulhat-
nak meg.

Teljes hosszában megépül a He-
tényvezér utca, melyhez a szükséges 
plusz 170 millió forintot biztosítja a 
város. 190 millió forintból felújítják 
a Mártírok útja Műkerti sétány és 
Gizella tér közötti szakaszát, 128 

millióból pedig megújul a Mátyás ki-
rály körút Béke fasor és Czollner köz 
közötti szakasza.

Ezenfelül játszótér épül Kada-
falván, a buszfordulónál, valamint 
megtörténik a belvárosi Kiskert téri 
játszótér felújítása is. A megemelt 
költségvetésből a Városüzemelte-
tési Kft. többletfeladataira is jut 
447 millió forint, illetve 150 millió 
forinttal emelkedik az utak, járdák, 
kerékpárutak fenntartására fordított 
keret.

Elkészült a Marga-
réta buszforduló
Befejeződött Kecskeméten a Margaréta buszforduló kiépítése. A 
projekt a Széchenyi 2020 program keretében valósult meg. A fenntart-
ható közlekedés feltételeit megteremtő és erősítő közlekedésfejlesz-
tési projekt során kerékpárosbarát fejlesztés, közlekedésbiztonsági 
beruházás és közúti közösségi közlekedésfejlesztés történt több mint 
500 millió forintos európai uniós és hazai támogatás segítségével.

A város a „Margaréta buszforduló 
kiépítése” címmel benyújtott pályá-
zatára 503.294.999 Ft vissza nem té-
rítendő támogatást nyert korábban. A 
támogatás mértéke 100%, a támogató 
alap az Európai Regionális Fejlesztési 
Alap.

A projekt keretében a Károly Ró-
bert körút Nyíri út és Margaréta utca 
közötti szakaszon megvalósult 200 
méter gyalog-kerékpárút a Károly 
Róbert körúton, mely hozzájárult a 
kerékpáros forgalom biztonságos, 
összefüggő, a kerékpárosok úti cél-
jaival összhangba hozott, folyamatos 
hálózat létrehozásához. Megtörtént a 
Károly Róbert körút – Nyíri utca – III. 

Béla körút csomópontjában közleke-
désbiztonsági intézkedést szolgáló 
egysávú körforgalom kiépítése.

A kerékpárosok számára kerék-
páros átvezetés teszi mostantól 
lehetővé a körforgalmon áthaladó 
közlekedést. A kialakított útszakasz 
mellett a projekt keretében megva-
lósuló autóbusz-alállomás a fenn-
tartható közösségi közlekedés szín-
vonalának javításához járult hozzá. 
A buszfordulónál szociális épület és 
három fedett váró létesült. A kiszol-
gáló épület környezetében pedig 10 
férőhelyes B+R parkolót alakítottak 
ki, további 10 férőhelyes bővítési 
lehetőséggel.

Kerékpárút Kada-
falváról Ballószögre
Ünnepélyes keretek között adták át a ballószögi központi buszmegál-
lót és a települést Kadafalvával összekötő kerékpárutat múlt szom-
baton. Az eseményen részt vett Somogyi Lajos polgármester, Szebe-
rényi Gyula Tamás, Kecskemét alpolgármestere és dr. Mák Kornél, a 
Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés alelnöke. 

– A 2020-as évünk volt azt hiszem az 
egyik legmozgalmasabb az elmúlt 5-6 
évből. Nagyon sok előkészületi munka 
után nagyon sok projektünk készült 
el. Ennek köszönhető a mai átadó, 
amely a pandémiás helyzet miatt egy 
kicsit megkésett. Ez a „Hivatásforgal-
mi fejlesztések Ballószögön” elneve-
zésű projekt, ami a kerékpárutat, a 
központi buszmegállót és a Nyúl ven-
déglő előtti buszöböl kiépítését tar-
talmazta – mondta el Somogyi Lajos, 
Ballószög polgármestere.

A megfelelő buszöblök kialakításá-
nak célja, hogy a forgalmas időszak-
ban feltorlódott forgalmat csökkente-
ni tudják.

– A külterületi óvodánk, a Ballószö-
gi Csillagszem Óvodának a Karácsonyi 
tagóvodája nem volt megközelíthető 
járdán, és nagyon sokszor előfordult, 
hogy azok a szülők és a gyerekek, 
akik gyalog vagy kerékpárral  szeret-
tek volna eljutni az óvodába, az út 
szélén sétáltak. Őket segíti ez a 1,6 
km hosszú, 2,5 méter széles, Kada-

falváig érő kerékpárút – emelte ki a 
polgármester.

A projekt összköltsége 165 millió 
forint volt, amiből a község 141 millió 
forint támogatást kapott, a maradék 
24 millió forint pedig a település ön-
része volt.

– Nagyjából 1000 fővel nőtt meg a 
lakosságszám is, így átléptük a 4000-et, 
illetve az elmúlt 10 évben megduplá-
zódott a gépjárművek száma is. Ezek 
mind, mind indokolják a fejlesztéseket 
– mesélte büszkén Somogyi Lajos.

A munka pedig nem áll meg, a köz-
ségnek számos terve van még.

– Elkezdődött a kerékpárútprojekt 
továbbfejlesztése. Egyrészt a belterü-
leti szakaszt mérjük fel, hogy hogyan 
tudnánk növelni, a másik célállomás 
pedig az Aranykor fürdő lesz. Ennek 
oka, hogy oda nem megy buszjárat, 
ezért az ott dolgozóknak és a hozzá-
tartozóknak is egy alternatíva lehet, 
hogy oda kerékpárral jussanak ki – 
mondta Ballószög első embere.

 Csősz Alexandra

Új térfigyelő kamerák telepítése kezdődött el Kecskeméten. A 
kamerák gyalogátkelőhelyeket, parkolókat és útkereszteződéseket 
fognak figyelni.

Az idei köztéri kamerarendszer fej-
lesztése keretében a január 28-ai 
polgármesteri rendelet javaslatai 
között összesen négy helyszín sze-
repel. A Batthyány utca és a Tóth 
László sétány közötti területen és 
a gyalogátkelőhely közelében már 
elkezdték a térfelügyeleti kamera-
rendszer kialakítását, de a Piszekút 
téren és a Nyíri út – Hétvezér utca 
– Bihar utca kereszteződésben is 
tervezik a fejlesztést.

Már működnek is a berendezé-
sek a Nyíri út – Március 15. utca 
kereszteződésben, kiegészülve a 
Benkó Zoltán Szabadidőközpont 
bejáratával és az előtte található 
gyalogátkelőhellyel. Az új helyszí-
nek kijelölése lakossági jelzések 
alapján történt, amelyeket a Kecs-
kemét Közbiztonságáért Alapítvány 
és a Kecskeméti Rendőrkapitányság 
is megvizsgált.

TOVÁBBI TÉRFIGYELŐ 
kamerákat telepítenek 

A résztvevők először az ünnepélyes szalagátvágáson vettek részt a buszmegállóban, aztán 
kerékpárra pattantak, és átadták, majd felavatták az új ballószögi kerékpárutat

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Szakmai együttműködési meg-
állapodást írt alá május 25-én 
a Neumann János Egyetem és a 
CédrusNet Kecskemét Program. 
Az együttműködés célja, hogy az 
idősödő generáció társadalmi ak-
tivitását, illetve a munkaerőpiaci 
szerepvállalását támogassák.

Újabb mérföldkőhöz érkezett a Cédrus-
Net Kecskemét Program hároméves te-
vékenysége, ami az aktív idősödés folya-
matához kíván támogatást nyújtani. Ez 
nagy kihívás, mivel sokkal intenzívebb 
az idősödés, mint a születések száma – 
mondta Engert Jakabné alpolgármester 
a Neumann János Egyetem és a Cédrus-
Net Kecskemét Program együttműkö-
dési megállapodásáról szóló múlt keddi 
közös sajtótájékoztatón. Kifejtette, ösz-
szefogásuk azért jelentős, mert lehető-
ségük nyílik kutatásra, fejlesztésre, új 
megoldásokat dolgozhatnak ki, javasla-
tokat tehetnek a városvezetés felé. 

Az eseményen dr. Fülöp Tamás, a 
Neumann János Egyetem rektora el-
mondta, egyetemük fontos küldetést 
lát el a társadalom képzése, oktatása 
terén, minél szélesebb társadalmi ré-
tegek számára szeretnének szolgálta-
tásokat nyújtani.  

– Együttműködési megállapodásunk-
nak nagyon konkrét részletei is vannak. 
Az egyik ilyen egy idősbarát, illetve 
korosztályokhoz igazított képzési te-
vékenység biztosítása. Vannak már ta-
pasztalataink a felnőttképzés, a tovább-
képzések területén. Úgy tűnik, hogy ez 
egy egyre hangsúlyosabb szerep lesz 
majd a következő időszakban, és erre 
az intézményi fejlesztési ciklus során 

is nagyobb hangsúlyt fogunk fordítani 
– hangsúlyozta dr. Fülöp Tamás rektor.

Szeretnék az idősödő generáció 
igényeihez is igazítani a képzéseiket, 
akár szabadegyetemek, akár kurzu-
sok, képzések formájában. Eddig 
online platformon próbálták meg-
szólítani az idősödő generációt, de 
készülnek arra, hogy már az őszi sze-
meszterben várják az érdeklődőket.

Az idősödő társdalom problémájával 
minden fejlett társadalomban küzde-
nek, küzdeni fognak a következő évtize-
dekben, mondta az eseményen Molnár 
Szilárd, a CédrusNet Kecskemét Prog-
ram szakmai vezetője. Kiemelte, fontos-
nak tartja a korbarát egyetem koncep-
ciójának kialakítását. Ezt a folyamatot 
szeretnék elindítani az együttműködés-
sel. Egyre több az olyan idősödő ember, 
akiknek képességeit meg kell újítani 
ahhoz, hogy a munkaerőpiacon aktívak 
tudjanak maradni. Így az egyetemnek is 
meg kell céloznia ezt a korosztályt. P. B.

EGYÜTTMŰKÖDÉSRE LÉPETT  
a Neumann János Egyetem és a CédrusNet

10 éves a Műkertvárosi 
Nyugdíjasklub

Megalakulásuk 10. évfordulóját ünnepelte múlt 
szombaton a Műkertvárosi Nyugdíjasklub. A klub 
nélkül nem létezne az általuk megalapított Gyön-
gyvirág Énekkar sem, akikkel felléptek a város 
különböző rendezvényein, valamint a Vajdaság-
ban és Erdélyben is. 

A jubileumot ünneplő Műkertvárosi Nyugdíjasklub szá-
mára fontos a közös együttlét, a beszélgetések, valamint 
közös programjaik, a május 29-ei is egy ilyen színes, 
közös esemény volt. Sajnos a Covid-járvány miatt már 
nagyon régen találkoztak, így volt mit megosztani egy-
mással. Nem is akarják abbahagyni, terveik között szere-
pelnek erdélyi, nyíregyházi, kaposvári kirándulások, ahol 
a helyi és kulturális értékeket tekintik meg.

Az ünnepségen Domokos Vilmos, Domokos Klára és 
Polyák Mihályné a nyugdíjasklub nevében köszöntötte 
Nagypál Sándort és Szőke Zoltánt 80. születésnapjuk 
alkalmából. A nagy alkalomból a bográcsban gulyásleves 
készült, ezenkívül az otthon sütött pogácsák és sütemé-
nyek is „gazdára találtak”. 

A nyugdíjasklub vezetését és tagjait – a városvezetés 
és Szemereyné Pataki Klaudia polgármester nevében is 
– Lévai Jánosné, a körzet önkormányzati képviselője kö-
szöntötte, aki beszámolt az elmúlt egy év történéseiről, 
a városrész  tervezett fejlesztéseiről.

Nyugdíjasok  
vetélkedtek az 
arborétumban
Huszonharmadik alkalommal rendezte meg „MOZDULJ!” című 
sportvetélkedőjét május 28-án a Nyugdíjasok Klubjainak Megyei 
Jogú Városi Szövetsége. A rendezvényt az arborétumban, a kápol-
na előtti téren tartották. Játékos, ügyességi és erőnléti feladatok 
várták az idei 27 csapatot.

Nem a győzelem, hanem a részvé-
tel volt a fontos a huszonharmadik 
alkalommal megrendezett „MOZ-
DULJ!” című sportvetélkedőn, me-
lyet múlt csütörtökön tartottak 
meg az arborétumban. Az eseményt 
a Nyugdíjasok Klubjainak Megyei 
Jogú Városi Szövetsége szervezte. 
A szervezők nagy meglepetésére 
és örömére 27 csapat jelentkezett 
a vetélkedőre.

A program ünnepélyes megnyi-
tóval kezdődött, melyen Szalókiné 
dr. Kiss Katalin, a szövetség elnöke 
és Szeberényi Gyula Tamás alpol-
gármester köszöntötte és biztatta 
a résztvevőket. A bemelegítés után 
a regisztrált versenyzőknek hat ál-
lomáson, különböző sportágakban 
kellett bizonyítaniuk.

– A mai esemény az olimpiához 
kötődik, a hatodik állomáspont 
egy olimpiai ötkarika, amibe kis 
labdákat kell beledobálni. Aki mind 
a három labdával betalál, az arany-
érmes lesz, aki kettővel, az ezüs-
töt, aki pedig eggyel, az bronzot 
kap. A többiek a helyezéseknek 
örülhetnek – mondta Probojáczné 
Túri Éva, a Nyugdíjasok Klubjainak 
Megyei Jogú Városi Szövetsége 
elnökhelyettese.

Sokan kihívásként tekintenek 

ezekre a sportnapokra. A verseny-
zők szeretik kipróbálni és meg-
mérettetni magukat a különböző 
sportágakban, de az esemény leg-
fontosabb célja mégis a közösség-
építés és a mozgás.

– Időskorban is van igény a moz-
gásra, az aktív életre. Ez a rendez-
vény mindenféleképpen egy nagyon 
jó üzenet azoknak is, akik még nem 
csatlakoztak ehhez a mozgalom-
hoz, hogy jöjjenek, csatlakozzanak. 
Hiszen ezek nem olyan feladatok, 
amit bárki ne tudna megcsinálni. 
Lényeg az, hogy mindenki érzi, 
hogy szeretne az egészségéért is 
tenni és végre együtt lenni a többi-
ekkel – emelte ki Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgármester.

Egy TOP-os pályázatnak köszön-
hetően különböző sporteszközök 
beszerzésére is volt lehetőségük 
a szervezőknek. A versenyzők kü-
lönböző labdajátékokban, ügyes-
ségi feladatokban bizonyíthatták 
rátermettségüket. A verseny után 
a csapatoknak egy totószelvényt is 
ki kellett tölteniük, amely idén szin-
tén az olimpiához kapcsolódott. A 
megmérettetés után minden részt-
vevőt megajándékoztak, az első há-
rom csapat pedig egy-egy kupát is 
kapott. Puskás Barbara

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Engert Jakabné alpolgármester, dr. Fülöp Tamás,  
a Neumann János Egyetem rektora és Molnár Szilárd,  
a CédrusNet Kecskemét Program szakmai vezetője

Fotók: Banczik Róbert
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A járványhelyzet miatt ősszel 
bevezetett munkaértekezlet 
keretében tárgyalták meg múlt 
szerdán az önkormányzati 
képviselők Kecskemét 2020-
as pénzügyi beszámolóját. A 
zárszámadásból többek között 
kiderül az is, hogy a járvány-
helyzet ellenére a város terve-
zett bevételeit egy százalékkal 
túlteljesítette.

Április 30-án készült el a Kecske-
mét tavalyi gazdálkodásáról szóló 
pénzügyi beszámoló. A zárszámadás 
– figyelembe véve a járványhelyze-
tet – kedvező képet mutat a város 
gazdálkodásáról. Az egyik jellemző 
szám a bevételek alakulását jelzi, ez 
egyszázalékos túlteljesítést mutat a 
tervezetthez képest.

A másik jellemző mutató a kiadá-
si oldal, amely a pandémia okozta 
negatív hatások közepette – az óva-
tos gazdálkodást szem előtt tartva 
– mintegy 70 százalékos teljesítést 
mutat. Az önkormányzat kezelte a 
járványhelyzet negatív hatásait.

– Azt hiszem, hogy a 
kecskemétiek számára 
megnyugtató, hogy to-
vább gyarapodott a vá-
ros vagyona. 230 milliár-
dos vagyona van jelenleg 
Kecskemétnek, amiért 
én is, csak úgy, mint va-
lamennyi megválasztott 
képviselő, felelős va-
gyok. Ez a vagyongyara-
podás a 2019-es évhez 
képest 7.5 milliárdos nö-
vekedést jelent – hang-
súlyozta Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester a mun-
kaértekezlet után adott interjújában a 
Kecskeméti Médiacentrumnak.  

Az iparűzési adó tekintetében szá-
mos új jogszabály született. Eredeti-
leg 12 milliárd forinttal számolt a vá-
ros, a ténylegesen befolyt összeg nem 
sokkal maradt el ettől, hiszen év végé-
re meghaladta a 11 milliárd forintot.
Néhány jelentősebb tétel a tavalyi 
kiadásokból:

– Pályázatkezelés 22 milliárd forint.
– Városfejlesztésre 1 milliárdot 

költött Kecskemét úgy, hogy ez teljes 
egészében önként vállalt feladat.

– A város üzemeltetése, a kommu-
nális feladatok 5,7 milliárdba kerültek.

– A sporttal kapcsolatos feladatokra 
1,3 milliárdot költött a város.

– A közművelődési és közgyűjtemé-
nyi feladatok 735 millióba kerültek.

Összességében látható, hogy az ön-
kormányzat a rendkívüli helyzet elle-
nére is teljesítette az összes kötelező 
és önként vállalt feladatát.

A városvezető kiemelte azt is: a szá-
mok azt mutatják, hogy Kecskemét a 
jó gazda gondosságával nemcsak köl-
tötte a pénzt, hanem gyarapította is a 
város vagyonát 2020-ban.  

A járvány ellenére is gyarapodott 
KECSKEMÉT VAGYONA 2020-BAN

100 millió forintnál is több 
jut Kecskeméten a szociális 
szervezetek támogatására
Több mint 107 millió forint jut az idei költségvetésből a szociális 
jellegű feladatok ellátására. Támogatja az önkormányzat például 
a Magyar Máltai Szeretetszolgálat munkáját, de segíti a város a 
Bursa Hungarica Ösztöndíjrendszert is.

Molnár H. Boglárka

2021-ben is támogat szociális fel-
adatokat Kecskemét város önkor-
mányzata. Az idei költségvetésben 
mintegy 107 millió forinttal segítik 
a különböző szervezeteket.

– A Magyar Máltai Szeretetszol-
gálat mint civilszervezet átvállalta a 
teljes hajléktalanellátást, a családok 
átmeneti otthonát. Az SOS Gyermek-
falu a nevelőszülői hálózat biztosítá-

sát végzi, illetve a Gyermekek Átme-
neti Otthonát üzemelteti, ezekhez is 
több mint 20 millió forintot biztosít 
az önkormányzat – nyilatkozta a 
Kecskeméti Médiacentrumnak En-
gert Jakabné alpolgármester. 

A felsőoktatásban részt vevő 
hallgatóknak szóló Bursa Hungari-
ca Ösztöndíjrendszerhez is csatla-
kozott az önkormányzat, amelyet 
szintén támogat a város. A Városi 
Szociális Közalapítvány részére az 

önkormányzat több mint 33 millió 
forintot juttat el a szociálisan rászo-
ruló családok segítése érdekében.

– Ez biztonságot jelenthet azok-
nak a rászoruló családoknak, akik-
nek szükségük van különböző 
pénzbeli támogatásokra, gondolok 
itt segélyre vagy egyéb más tárgyi, 
természetbeni segítségre – közölte 
az alpolgármester. 

Az SOS Gyermekfalu Magyarországi 
Alapítványt 22 millió forinttal támogat-
ja az önkormányzat. A szociális pénz-
beli juttatásokra pedig több mint 139 
millió forintot ad a város, mely nagy-
részt a rendszeres és rendkívüli telepü-
lési támogatás fedezetéül szolgál.

Új közlekedési koncepció 
alakul Kecskeméten 
Kevesebb busz a 
belvárosban, meg-
újuló vonalhálózat 
és egyre korszerűbb 
gépjárművek. Az egész 
város élete jelentősen 
átalakul majd az új 
tömegközlekedési 
koncepciónak köszön-
hetően. Az átalakítás 
megtervezését és 
folytatását hátráltat-
ta a pandémiás helyzet, de dr. Homoki Tamás alpolgármester nemrég 
adott interjújában kijelentette, az új vonalhálózat lesz az első lépés, 
ami rövid időn belül meg is valósulhat.   

Új, Kecskemét részére gyártott modern 
és környezetkímélő buszflotta és saját 
városi kézben lévő közlekedési cég. 
Folyamatosan fejlődő utastájékoztató 
rendszer és okoseszközökkel is nyo-
mon követhető menetrend. QR-kód-
dal érvényesíthető jegyek és bérletek. 
Mindez néhány példa Kecskemét tö-
megközlekedésének fejlődésére. Ezek 
az átalakítások szerves részét képezik 
az új kecskeméti közlekedési koncep-
ciónak. Még 2020-ban kelt szárnyra a 
hír, hogy mindezt a buszok útvonalá-
nak átszervezése követi majd.

– Ez már megtörtént volna 2021-
re, és már hónapok óta használhatná 
Kecskemét azt a felújított, moderni-
zált és a kor igényeihez igazodó, mind 
a gazdasági, mind a lakossági szem-
pontokhoz alkalmazkodó vonalháló-
zatot. Sajnos ezt a pandémiás helyzet 
miatt nem tudtuk bevezetni – mondta 
dr. Homoki Tamás alpolgármester.

A járványhelyzet teljesen felülírta az 
utazói szokásokat, így jelen pillanatban 
még lehetetlen lenne a tömegközleke-
dés átszervezése. A járványhelyzet csil-
lapodásával azonban egyre biztatóbbak 

a jelek, az alpolgármester úgy fogalma-
zott, reméli, hogy a munka most már 
tényleg hamarosan folytatódhat, hiszen 
az új vonalhálózatot ki kell alakítani.

– A távolsági buszok közül minda-
zokat, amelyeknek nem „ezer száza-
lékig” fontos érinteniük a belvárost, 
azokat bizony ki fogjuk terelni. Ezzel 
a belvárost a távolsági buszok körül-
belül 40–45%-ától tudjuk tehermente-
síteni, ahogy az új vonalhálózat kiala-
kul – emelte ki az alpolgármester.

A harmadik pillére a fejlődésnek a 
Noszlopy Gáspár parkba tervezett in-
termodális csomópont kialakítása lesz. 
Mindez az alpolgármester elmondása 
szerint már 2-3 éven belül megva-
lósulhat. A jelenleg zajló változások 
részeként szintén néhány év múlva a 
jelenlegi hibrid buszok leváltása is szó-
ba jöhet, és könnyen lehet, hogy pár 
év múlva már elektromos buszokon 
utazhatnak majd a kecskemétiek. Az 
alpolgármester hangsúlyozta, hogy a 
vírushelyzet több határidőt felülírhat, 
azonban a tömegközlekedési koncep-
ció nem csak terv, annak minden ele-
mét meg fogják valósítani. Hájas Barnabás

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester  
és dr. Mayer Endre jegyző

Dr. Homoki Tamás alpolgármester

Engert Jakabné alpolgármester szerint az idei támogatás 
biztonságot jelenthet a rászoruló családoknak is

Fotók: Banczik Róbert
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Szent László, a lovagkirály
Rockopera-ősbemutató Izsákon
Szent László, a lovagki-
rály címmel népi rockope-
rát mutat be július 9-én 
Izsákon a Nemzeti Lovas 
Színház. Az ősbemuta-
tó apropóján tartottak 
sajtótájékoztatót a Biczó 
csárdában múlt csütör-
tökön. Az eseményen 
megjelent Kásler Miklós, 
az emberi erőforrások 
minisztere is.

Szent László, a lovagkirály 
címmel írt népi rockoperát De-
ák-Lőrincz Andrea és Mészá-
ros László. A darabot a Pintér 
Tibor által alapított és vezetett 
Nemzeti Lovas Színház adja 
elő. A mintegy 100 színészt 
(közülük 60 lovast) felvonulta-
tó előadás főszereplői: Pintér 
Tibor, Ilyés Jenifer, Pápai Kíra, Papadimitriu Athi-
na és Mohácsi Márk.

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma, a 
Nemzeti Kulturális Alap és a Magyarságkutató 
Intézet támogatásával elkészült, csatajelene-
tekkel tűzdelt, látványos darab ősbemutatójára 
Izsákon kerül sor július 9-én.

A bemutató apropóján tartottak sajtótá-
jékoztatót múlt csütörtökön a Biczó csárdá-
ban, melyen megjelent és beszédet mondott 
prof. dr. Kásler Miklós, az emberi erőforrások 
minisztere, dr. Horváth-Lugossy Gábor, a Ma-
gyarságkutató Intézet főigazgatója, dr. Bozóky 
Imre, Izsák alpolgármestere és Pintér Tibor, a 
Nemzeti Lovas Színház igazgatója.

Kásler Miklós rendkívüli mélységben, tudo-
mányos alapossággal mutatta be Szent László 
életét, erényeit és az ebből felépülő kultuszát. 
Elmondta, Szent László a magyar történelem-
nek talán a legemelkedettebb, a magyarságot a 
leginkább megtestesítő személyisége.

– Ahogy Prohászka Ottokár fogalmazott, 
Szent László hitelesítette Szent István művét, a 
kereszténységet benne ismerte meg a magyar-
ság, mert ő testesítette meg a magyarság ősi 
hagyományait, a vitézséget, a nemességet, a 
szakralitást, amelyet nagy fejedelem ősei kép-
viseltek itt a földön – mondta a miniszter, aki 
beszédében kiemelte: komoly feladat egy szent 
király ránk hagyott örökségét megjeleníteni, hi-
szen a történelmi hűség mellett arra is töreked-
ni kell, hogy napjaink, ősi hagyományoktól sok-
szor elszakadó embere is megértse az üzenetet. 

Dr. Horváth-Lugossy Gábornak már nem sokat 
kellett hozzátenni a lovagkirály életéhez, így ő az 
általa vezetett intézmény munkáját mutatta be.

Pintér Tibor kiemelte, egy szent királyt élet-
re kelteni hatalmas felelősség, és komoly fel-
adat a fiatalokat megismertetni a történelmi 
hősökkel. Arról is beszélt, hogy Szent László 
megtestesíti azt az értékrendet, amit a mai ge-
nerációknak is meg kell ismerniük.

Május utolsó vasárnapján 
országszerte a magyar hősökre 
emlékeznek. Azokra a katonák-
ra és civilekre, akik életüket 
áldozták Magyarországért. 
Kecskeméten a Deák Ferenc 
téri II. világháborús emlékmű-
nél rótták le tiszteletüket a 
megjelentek, és helyeztek el 
koszorúkat. A rendezvényen 
Kenyeres Dénes nyugállomá-
nyú alezredes mondott ünnepi 
beszédet.

Csősz Alexandra

A magyar hősök emléknapja május 
utolsó vasárnapjához kötődik, meg-
tartását először az első világháború 
idején iktatták törvénybe Magyar-
országon. Ezen a napon azokra a 

katonákra és civilekre emlékezik az 
ország, akik életüket áldozták hazá-
jukért. Kecskeméten is minden évben 
megemlékeznek a hősökről, így volt 
ez most vasárnap is. A hősök napi 
megemlékezésre a Deák Ferenc téri 
II. világháborús emlékműnél került 
sor, ahol Kecskemét Megyei Jogú Vá-
ros nevében Szeberényi Gyula Tamás 
alpolgármester és Lévai Jánosné ön-
kormányzati képviselő rótták le tisz-
teletüket a hősök előtt.

A megemlékezésen részt vett a 
Honvéd Hagyományőrző Egyesület 
Területi Szervezete, a Magyar Törté-
nelmi Vitézi Rend és az 1956 Magyar 
Nemzetőrség Kecskeméti Parancsnok-
sága, tárogatón Szabó Sándor tároga-
tóművész muzsikált.

Lovag Kenyeres Dénes nyugállomá-
nyú alezredes ünnepi beszédében feli-
dézte azokat a neves történelmi, főleg 
kecskeméti vonatkozású személye-
ket, akiknek köszönhetően Magyaror-

szág fennmaradt és túlélte a háborús 
csapásokat.

– Nagyon fontos és lényeges össze-
jönni és emlékezni a magyar hősökre, 
hőseinkre, az ő nemes cselekedete-
ikre és háborús tetteikre. Hiszen ők 
bizonyították hűségüket az ország-
hoz – mondta beszédében Kenyeres 
Dénes, kiemelve: a lényeg, hogy a 
megpróbáltatások ellenére országunk 
még mindig szilárdan áll Európában, 
ami hőseinknek köszönhető.

Hősök napja: megemlékezés és koszorúzás 
A DEÁK TÉRI VILÁGHÁBORÚS EMLÉKMŰNÉL

ÚJRANYITOTT  
a Kecskeméti Nemzeti
Május 25-én újra felgördült a függöny a 
Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház-
ban. A hosszú kényszerszünet után a Légy 
jó mindhalálig című musicalt mutatták be 
elsőként a Nagyszínházban, a nézőket Cseke 
Péter direktor és Szeberényi Gyula Tamás al-
polgármester köszöntötte az előadás előtt.

Több mint fél év után ott folytatja a 2020/21-
es évadot a Kecskeméti Nemzeti, ahol abbahagy-
ták. Pótolják az elmaradt előadásokat, és bemu-
tatják új darabjaikat mindhárom játszóhelyen. 
Elsőként a tavalyi év sikerdarabját, a Légy jó 
mindhalálig című musicalt láthatta a közönség.

Cseke Péter, a színház igazgatója nagy szere-
tettel fogadta az első nézőket, az előadás kezdete 
előtt röviden köszöntötte is őket. Elmondta, hogy 
a mai előadást Látó Richárdnak, a színház közel-
múltban elhunyt, Magyar Bronz Érdemkereszttel 
kitüntetett karmesterének emlékére ajánlották fel.

A városvezetést Szeberényi Gyula Tamás al-
polgármester képviselte az ünnepi eseményen. 
Köszöntőbeszédében kiemelte, a színház, az 
élő szó és az élő megjelenés ereje mindennél 
erősebb. 

– Immár fél éve, hogy ezeken a deszkákon 
nem volt varázslat és zene, nem volt taps, ne-
künk színházbarátoknak nem volt alkalmunk, 
hogy egy előadás erejéig kiszakadjunk a minden-
napjainkból... – mondta az alpolgármester, hoz-
zátéve, hogy felelős magatartásunknak köszön-
hetően ma újra maszk és távolságtartás nélkül 
lehetünk együtt. – Városvezetőként is mindenki-
nek köszönöm ezt a felelősségvállalást, ahogyan 
direktor úrnak és a társulatnak a helytállást, a 
kitartást, a készülést a mai esti nyitásra – fogal-
mazott Szeberényi Gyula Tamás, majd gratulált 
Cseke Péter direktornak Kossuth-díjához.

A színházban speciális légsterilizáló készülék 
gondoskodik a nézők egészségének megóvásá-
ról. A jelenleg érvényben lévő kormányrendelet 
szerint az előadásokat a védettségi igazolvány-
nyal rendelkezők látogathatják. Belépésnél a 
színház munkatársai a védettségi igazolványt és 
a személyi igazolványt együttesen ellenőrzik. Az 
előadásra érkezők a színház területén maszk-
használat nélkül tartózkodhatnak. Az előadásra 
érkező 18 éven aluliak csak védettségi igazol-
vánnyal rendelkező felnőtt kíséretében léphet-
nek be az épületbe.

Lévai Jánosné tanácsnok  
és Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester koszorúz

Pintér Tibor, a Nemzeti Lovas Színház  
alapítója és vezetője

Fél év után újra megtelt a nézőtér

Fotók: Banczik Róbert
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Júniusban kétnapos döntőn 
mérik össze tudásukat az 5letből 
jövő! játékos vállalkozói ve-
télkedő ötödik évadába jutott 
csapatok az 1+1 millió forintos 
fődíjért. A verseny nem csupán 
áthidalta a világjárvány okozta 
nehézségeket, de a pandémiás 
helyzet ellenére (a verseny eddigi 
történetében egyedülálló módon), 
23 csapat teljesítette az első 
fordulót. Ráadásul az ország kü-
lönböző pontjairól, sőt, határon 
túlról is érkezett nevezés!

Online toborzás

– A nehezített körülmények új típusú 
toborzási módszereket kívántak, így 
idén elsősorban az online közösségi 
világban igyekeztünk elérni a fiatalo-
kat, aminek meg is lett az eredménye, 
hiszen három országból, 37 csapattal 
indult el az AIPA Kft. és a budapesti 
Moha Ház által szervezett 5letből 
jövő! játékos vállalkozói vetélkedő 
ötödik évada – meséli Szalai Anna, az 
AIPA Kft. ügyvezetője.

Országhatárokon túl

A 2016-ban Kecskeméten debütáló 
mintaprojekt mára már országos 
méretűvé nőtt, hiszen Szombathely-
től Debrecenig jelentkeztek rá a kö-
zépiskolás csapatok. Sőt, a 10–11. 
évfolyamos diákok számára meg-
hirdetett vetélkedő több határon 
túli város diákjainak érdeklődését 
is felkeltette, így az idei résztvevők 
majdnem fele a Vajdaságból és Er-
délyből regisztrált.

A pandémiás helyzet ellenére a ver-
seny eddigi történetében egyedülálló, 
hogy 23 csapat teljesítette az első 
fordulót, így a bírálóknak igen nehéz 
feladatuk volt, amikor közülük kellett 
kiválasztaniuk azt az 5 döntőst, akik 
június 11-én megküzdenek az 1+1 
millió forintos fődíjért.

Eljött a döntő pillanat!
A 2021-es év egy újabb meglepetést 
is tartogat, hiszen a döntő ezúttal egy 

kétnapos, tréningekkel, programokkal 
teli rendezvény lesz, amelynek helyszí-
ne a Four Points by Sheraton Kecske-
mét Hotel és Konferenciaközpont.

A döntőbe jutott öt csapat pedig:
• Jackpot – Szombathely
• Délvidéki Srácok – Szabadka
•  Trois cent soixante croissant 

– Budapest
• THAB – Sepsiszentgyörgy
• Fenotípus – Kecskemét

Fergeteges  
online show
Az első fordulót legeredményeseb-
ben teljesítő öt csapat idén egy fer-
geteges online show keretein belül 
mutathatja be céges ötletét a vállal-
kozókból, gazdasági, marketing- és 

kreatív szakemberekből álló szakmai 
zsűri előtt, hogy a legjobb végül el-
vigye az 1+1 millió forintos fődíjat. 
A történet itt azonban még nem ér 
véget, hiszen a vállalkozó kedvű fia-
talok részt vehetnek a versenyre épü-
lő mentorprogramban, ahol – kilép-
ve a játék keretein túlra – tényleges 
startupot fejleszthetnek ötletükből, 
hasonlóan a 2019. évi nyertesekhez, 
akik az AIPA Kft. mentorálása mel-
lett létre is hozták és működtetik 
a Diákorep elnevezésű korrepetáló 
szolgáltatásukat.

Szurkoljunk együtt a csapatoknak a 
június 11-i döntőn!

FERGETEGES DÖNTŐVEL ZÁRUL 
az „5letből jövő!” idei évada

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

TOVÁBB SZÉPÜLNEK  
Széchenyiváros zöldfelületei

Önkéntesek tisztították meg 
május 27-én kora este a 
kórházzal szembeni zöldfelü-
letet. A Széchenyivárosi Zöld 
és Pont Civil Társaság felhí-
vásához több helyi polgár is 
csatlakozott.

Munka után, időt és fáradságot nem 
kímélve már nem először végeztek 
önkéntes munkát a Széchenyiváros-
ban a lelkes önkéntesek. A Nyíri út 
31–39. számú társasház környékén 
az aktivisták először összeszedték 
a szemetet, a lehullott gallyakat, 

majd pedig levágták az esős idő 
miatt gyorsan megnőtt füvet is. Az 
akció keretében virágültetésre is sor 
került.

– Egy idős nénit leptünk meg 
virágokkal. A hölgy a közösségi ol-
dalon tette közzé, hogy ellopták az 
előkertjéből, illetve ablakaiból a vi-
rágait. Szerencsére diákok siettek a 
segítségére, és az általuk biztosított 
virágokat is elültettük ma – nyilat-

kozta a Kecskeméti Médiacentrum-
nak Szamler László, a Széchenyi-
városi Zöld és Pont Civil Társaság 
ügyvivője. 

A jó hangulatú köztéri munkán 
mintegy 30-an vettek részt. Fele-fe-
le arányban képviseltették magukat 
a civilszervezet tagjai, illetve a kö-
zelben élők. A megmozduláson ott 
volt dr. Salacz László országgyűlési 
képviselő is.

Újra csobognak 
a szökőkutak 
Kecskeméten
Újraindultak a város szökő- és ivókútjai. A Kecskeméti Városüze-
meltetési Kft. szakemberei alapos vizsgálat és tisztítás után 
folyamatosan helyezik üzembe Kecskemét frissítő helyeit, ez 14 
szökőkutat, valamint 35 ivó- és közkutat jelent.

Elkezdte üzembe helyezni a vá-
rosi szökőkutakat és ivókutakat 
a Kecskeméti Városüzemeltetési 
Nonprofit Kft. Kecskemét területén 
14 db szökőkút található, amelyek 
üzemeltetése, karbantartása a cég 
feladata. Az időjárási viszonyoktól 
függően általában április-májusban 
indítják el a vizet a rendszerekben, 
amit alapos vizsgálat és tisztítás 
előz meg.

Üzembe helyezés előtt eltávolít-
ják a szökőkutakban felhalmozó-
dott hulladékot és az uszodákban 
is használt tisztítószerekkel fertőt-
lenítik. Ha szükséges, javításokat 
végeznek.

A szökőkutakban azonban nem 
szabad megmártózni a nyári hőség-
ben sem. A kihelyezett jelzések is 
mutatják, hogy nem ivóvízzel van-
nak feltöltve. A városüzemeltetés 
munkatársai kérik a kecskemétie-
ket, hogy hűsítésre a városszerte 
található ivókutakat használják.

Az ivókutakat is tavasztól egé-
szen az őszi téliesítésig hetente 
tisztítják, fertőtlenítik. A város bár-
mely pontján található kék közku-
takból szintén ivóvíz folyik, amely 
lakossági fogyasztásra alkalmas. A 
KVÜ összesen 35 db ivó- és közku-
tat üzemeltet a hűsölni vágyó pol-
gárok számára. H. Gy.

A tavalyi döntő győztesei most újra a ringben - 
vajon megfosztják-e őket a trónjuktól?

Szamler László (jobbról) az önkéntesekkel

Dr. Salacz László országgyűlési képviselő (középen)  
is részt vett az akcióban

Fotó: Bogdándi Ferenc
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Hodánics Tamás református 
lelkipásztor a járvány alatt is 
szakmai tudását bevetve fogja 
a betegek kezét, figyelemmel 
kíséri, segíti „a test börtönében” 
vergődő lélek istenkeresését, 
s emellett az egészségügyben 
dolgozókat is támogatja a hit, 
az ima erejével. A legmélyebb 
tehetetlenség béklyóját hordozó 
betegek sorsát is szívén viseli. A 
Bács-Kiskun Megyei Oktatókór-
ház intézeti lelkészét kérdeztük 
munkájáról.

Turai Laura

– Milyen út vezetett a kórházlelkész-
ségig? Állomás vagy beérkezés ez?

– Gyülekezeti lelkészként szolgál-
tam nagyon sokáig, s a szolgálatom 
elején már segédlelkészként is olyan 
csoportok pásztorolását kaptam, ahol 
lelkigondozói szemmel kellett jelen 
lenni. Én mindig úgy éreztem, hogy 
erre van elhívásom, adottságom – na-
gyon szerettem csinálni, nagyon sze-
retem csinálni. Aztán, amikor három 
éve lehetőség nyílt arra, hogy a kór-
házban szolgáljak, és megkérdezték, 
hogy vállalnám-e, nagyon pici hezi-
tálás után rögtön igent mondtam. A 
szenvedélybeteg-ellátó rendszerben 
szolgáltam korábban, felépülő szen-
vedélybetegeket segítettem, s meg 
is maradt ez a terület, ehhez pedig 
nagyon közeli már a kórházi miliő, a 
kórházlelkészi szolgálat. Mint minden 
esetben, a lelkészek elhívásra mon-
danak igent, van egy külső, illetve 
van egy belső feltételrendszer, ami-
nek meg kell felelni. A külső nyilván 
azt jelenti, hogy alkalmas-e az adott 
személy a lelkészi szolgálatra, telje-
síti-e az ezzel járó kötelezettségeit, 
vizsgáit stb. A belső pedig, hogy igent 
tud-e mondani azokra a szolgálatokra, 
amikre megbízást kap. Az én esetem-
ben, itt a kórházban, mindkét feltétel 
teljesült. Igent is mondtam, tudtam 
rá igent mondani, belső elhívást is 
éreztem és megvoltak hozzá azok a 
képesítések is, amik elvárások ebben 
a szolgálatban. 

– Növekedett-e a hit a járvány 
alatt?

– Korábban is többször találkoztam 
ezekkel a betegekkel, beteg-hozzá-
tartozókkal vagy dolgozókkal, akik 
számára fontos a hit, nem érzem úgy, 
hogy e tekintetben rossz lett volna a 
tapasztalati mintám, de azt meg tu-
dom erősíteni, hogy a betegségek – és 
most ez a járvány különösen – is fel-
erősítik az igényt a hit, a spiritualitás 
iránt.  Mondhatom azt, hogy az embe-
rek nyitottabbak, többet kérdeznek, 
jobban közelednek a hit dolgaihoz, 
vagy éppen megerősödtek a hitükben, 
úgyhogy lehet arról beszélni, hogy ez 
a járványos időszak hozzájárul ahhoz, 
hogy az emberek inkább közelednek a 
hit világához.

– Van-e esetleg olyan történet, 
megtéréstörténet, melyet szívesen 
megosztana az olvasókkal?

– Minden beszélgetés egyedi és va-
lahol mindegyik meg is érint engem. 
Nyilván egyszerűbb, hogyha valaki már 
a gyógyulásban, a felépülésben van kö-
zel és abban érintett, látja a hazatérés 
pillanatát és várja ezt – ebben köny-
nyebb kísérni egy beteget. Nehezebb 
akkor, amikor a diagnózist állítják föl 
vagy a vizsgálatok bizonytalanságot 
szülnek, szorongást és félelmet, és 
talán a legnehezebb csoport, amikor 
a diagnózis megvan és rossz kimene-
telt jelez, vagy akár már nagyon beha-
tárolt, hogy közel a halál, és ebben a 
megelőlegezett gyászban kell segíteni 
a betegnek vagy a családnak is, hogy 
felkészüljenek rá. Nagyon sok megha-
tó élmény, sok-sok történet van, amit 
fel tudok idézni. A legfrissebbek közül 
talán a következő történetet emelném 
ki: volt egy kedves betegünk, aki felké-
szülten várta ezt az utolsó órát, a halál 
pillanatát, az átlépést, orvosi kifejezés-
sel: az exitet. Nagyon szép beszélgeté-
seink voltak, ahogy hitében erősödött, 
miközben testében gyengült. Ahogy 

együtt tudtunk sírni és még talán vol-
tak egy kicsit derűsebb pillanatok is, 
miközben felidéztük az életének szép 
állomásait, eseményeit, amiért hálás 
tudott lenni, s ez a hála és a felkészülés 
együtt haladt párhuzamosan. Megható 
számomra visszaemlékezni, ahogyan 
átaludt – ahogy itt mondjuk, meghalt, 
elaludt –, de úgy gondolom, hogy én, ő 
és a család is hihet abban, hogy odaát-
ra ébredt. Sok történet van még, amit 
fel tudnék idézni, akár a Covid-osztá-
lyon: amikor fé-
lelem, feszültség, 
szorongás volt a 
betegben, hogy 
vajon mi történik, 
hogy épül föl, mi 
lesz vele. Jó volt 
átélni sokukkal 
azt, ahogy napról 
napra könnyebb 
volt a helyzet, s akkor szinte nevetve, 
vagy legalábbis egyfajta nagy derűvel 
tudták elhagyni a kórházat, mert Isten 
ebben is segítette őket – természete-
sen az egészségügyi rendszer is ott állt 
mellettük – és végső soron jóérzéssel 
távoztak. Kedves pillanatok továbbá 
azok is, amikor utólag hív föl valaki te-
lefonon, hogy már otthon van, köszö-
ni a látogatásokat, a beszélgetéseket, 
sokat jelentettek neki, megerősödött 
általuk. Ilyenkor együtt tudok örülni 
ezekkel a betegekkel, akik már otthon 
vannak, s már nem betegek.

– Adhat-e reményt ott, ahol orvo-
sok szerint már nincs remény?

– Lelkészként, lelkigondozóként 
én a beteghez tudok csatlakozni. Leg-
többször nem is kérik, hogy mondjak 
valamit – együtt imádkozunk, de in-
kább én hallgatom őket és ők mond-
ják el az érzéseiket, gondolataikat, be-
tegséggel, gyógyulással kapcsolatos 
reményeiket, hitüket. Nem szoktam 
megcáfolni a beteget, ha van egy élő 
reménysége, de én azt tapasztalom, 
hogy általában realisták is. Objektív és 
reális képük van a betegségükkel kap-
csolatosan. Halálos kimenetelű be-
tegségben, illetve ilyen diagnózisban 
nagyon sok esetben azt tapasztaltam 
meg, hogy a beteg úgy tud imádkozni 
vagy úgy tud gondolkodni: „bárcsak 
változna a diagnózis!”. Tudok olyan-
ról is, hogy változott, vagyis mindenki 

szeme láttára és nagy csodálkozására 
meggyógyult egy beteg, de ez ritka. 
Ugye ezt szokták kérni, kívánni a be-
tegek, de tudomásul veszik azt, hogy 
emberileg nézve ez nem okvetlenül 
történik meg. Ilyenkor nyitottak arra 
is, hogy ha meg kell halni, akkor ezt 
az utat járják be és ebben kapjanak 
erőt. Örülnének neki, ha máshogy 
alakulna, más lenne a helyzet, és az 
imádságaimban én is ezt tudom kérni. 
Várjuk a csodát, de ha nem történik 

meg, ha az egészségügyi rendszerben 
nem tudnak segíteni, akkor arra kell 
készen állnia és erősnek lennie, ami 
várható. Ebben a realizmusban, ebben 
a kettősségben vannak a betegek.

– Mi a legnehezebb a munká-
jában? Miből tud töltekezni a 
mindennapokban?

– Egyértelműen a haláleseteket 
szoktam én is nagyon a szívemre ven-
ni és kicsit én is bevonódom a gyász-
ba a családdal. A beteggel együtt egy 
kicsit én is átélem azt az utat, amit 
bejár. Nehéz számomra, amikor vé-
gigkísérek valakit ezen az úton, eb-
ben a szenvedésben, a fájdalomban 
a halálig. Gyakran ezeket az eseteket 
később fel is kell dolgoznom, ebben 
kérek segítséget, ha szükség van 
rá. Lelkészkollégákkal tudunk erről 
beszélni, szupervízióban, tehát van 
segítség, igénybe is kell venni. A sze-
mélyes feltöltődésemben sokat jelent 
egyrészt az a hit, amiben én élek, 
tehát az imádság, az igeolvasás, de 
nagyon szeretek zenét hallgatni, az 
is feltölt, megerősít. A családdal való 
együttlét úgymond teljesen átkapcsol 
egy másik világba. Három gyermekem 
van, feleségemmel együtt a közösen 
eltöltött idő így sokat jelent. A termé-
szetjárás az, ami még engem külön is 
fel tud tölteni, hogyha egyedül me-
gyek ki, távol mindentől, mindenkitől. 
Bent, a természet csendjében egyfajta 

istenközelséget megélve – szeretem 
ezt a fajta feltöltődést.

– Mi az, ami a járvány alatt válto-
zott a betegekkel való kapcsolattar-
tásban és a körülményekben?

– Korábban több segítséget kap-
tunk kintről önkéntesek, kórházi 
önkéntesek részéről, most erre – saj-
nos – nem feltétlenül van lehetőség 
a járványhelyzet miatt. Érezhető kü-
lönbség az is, hogy a járvány előtt a 
hozzátartozók gyakran be tudtak jön-

ni a betegekhez és ez segítette őket. 
Ez a fajta kapcsolat egyfajta védőhálót 
jelentett a számukra. Ez nagyon hi-
ányzik, hiszen elővigyázatosságból a 
kórházi önkénteseink sem jöhetnek 
be, és a hozzátartozói látogatások is 
ritkultak. Az a fajta feszültség, ami a 
betegeken is látható, nehezíti a szol-
gálatot és az egészségügyi dolgozók-
nál is azt látom, hogy sokkal nagyobb 
a teher. Nyilván, amennyiben lehet, 
őket is szívesen segítem és támoga-
tom. Ez a fajta feszültség érezhető 
sokkal inkább most, mint korábban. 
Talán azt is a nehézségekhez írnám, 
hogy még nem lehet látni egyértel-
műen a járvány végét. Napról napra 
abban kell élni, hogy azt kívánjuk, 
bárcsak vége lenne ennek a járványos 
időszaknak. Az egészségügyi rend-
szerben dolgozóknak is újra és újra 
szükségük van valamiféle megúju-
lásra. Azzal is együtt kell tudni élni 
továbbá, hogy szinte percről percre 
változhat körülöttünk minden. Bízom 
abban, hogy a vakcinák segítségével 
és az egymás iránti felelős magatar-
tással hamarosan magunk mögött 
tudhatjuk a járványt.

Ami viszont jó, hogy sokkal inkább 
összekapcsolódunk azokkal, akikkel 
eddig is segítséget jelentettünk egy-
más számára munkatársként. Úgy 
érzem, hogy az emberi kapcsolatok 
erősödtek is, sokkal inkább érezhet-

jük azt, hogy egymásra utalva milyen 
fontosak vagyunk egymásnak, egyfaj-
ta mélységet is lehet látni ezekben 
a kapcsolatokban. Ez például min-
denképpen előny, és sokan elgondol-
kodtak azon, hogy az élet minőségét 
miként tudják jobban és mélyebben 
átélni, megélni. Az is látszik, hogy na-
gyon sokan csendesedtek el, gondol-
ták át az életüket, jövőjüket, terveiket 
és ebben azért van változás.

– Lélekgondozásról beszélünk, „a 
test börtönébe zárt lélek” gondo-
zásáról… Mely szavak, gondolatok, 
üzenetek hatnak legfelszabadítób-
ban a betegekre?

– Nemrég voltam bent az intenzív 
osztályon, a Covid-intenzíven, és egy 
lélegeztetőgépre kötött beteghez be-
széltem. Hiszem azt, hogy hallja, meg-
hallja, hogy valahol a tudatalattijába 
megérkeznek ezek az üzenetek. Bár ő 
nem tud beszélni, nem tud úgymond 
más életjelet adni, minthogy látjuk, a 
gépek jelzik, hogy életben van és élet-
ben tartják – ebben a nagyon válsá-
gos állapotban szoktam azt mondani: 
tudja, Isten ott van vele folyamatosan 
ebben a végtelenül kiszolgáltatott és 
nehéz élethelyzetben. Zsoltáridéze-
teket szoktam még ehhez csatolni, 
mondjuk egy 23. zsoltárt idézek pél-
dául, hogy Isten mint jó pásztor ott 
van, fogja és vezeti, a legnehezebb 
időszakban is biztos jelenlétet kínál. 
A másik, amit üzenetként át szoktam 
adni – ha családtagokkal, a barátok-
kal is beszélek és tartom a kapcsola-
tot, híd szerepet is betöltve –, hogy 
nagyon szeretik őt. Hiszem azt, hogy 
ez a szeretet is, amit így tolmácsolok 
szavakban, megerősíti és a gyógyu-
lás folyamatában segítheti a beteget. 
Hogy tudja, hogy bár nem lehetnek 
ott a családtagjai, és kicsit helyettük 
is én szorítom meg az ő kezét vagy 
simogatom meg a fejét, de valójában 
a család szeretetét adom át. Nagyon 
fontosnak tartják, tudjon róla, a hát-
térben imádkoznak érte, hazavárják, 
kívánják, hogy mindent tegyen meg 
ő is, küzdjön azért, hogy felépülhes-
sen. Ez a fajta kettős szeretet, Isten 
szeretete és az ő családtagjai, barátai, 
ismerősei szeretete ott van vele, ez 
mindenképpen megerősítőleg hat – 
ez a tapasztalatom.

Isten is gyógyít a kórházakban

…a betegségek – és most ez a járvány 
különösen – is felerősítik az igényt a hit,  
a spiritualitás iránt. 

„

Hodánics Tamás református lelkipásztor  
egy, a kezében Bibliát tartó beteggel
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George Orwell egyik klassziku-
sát, az Állatfarmot vitte színre 
tantermi előadásai legújabb 
darabjaként a Ciróka Bábszínház 
társulata. A hatalomról, egyenlő-
ségről, korrupcióról és a manipu-
lációról szóló regény feldolgozása 
a 11–12. osztályosoknak szól. A 
vasárnap bemutatott produkci-
óban olyan közönséges tárgyak 
kaptak új jelentést, mint egy 
papírpohár vagy egy vízautoma-
ta. Vidovszky György kecskeméti 
rendezéseinek már-már védjegye 
is lehetne a különleges kellék- és 
díszletválasztás.

– Miért számít rendhagyónak 
a díszletválasztás és a kellékek 
alapanyaga?

– Mivel osztálytermi előadásban 
gondolkodtunk, ezért olyan térben 
és olyan eszközökkel kezdtünk el dol-
gozni, ami könnyen szállítható. Ami 
egy farmhoz eléggé köthető, az a tej. 
Tehát van egy tejjel feltöltött vízau-
tomata, aminek fontos szerepe van a 
darabban. Van egy hűtőszekrényünk, 
ami időnként a gazda házát jelenti, 
máskor pedig az állati eredetű húster-
mékek tárolóhelye. 

Emellett a történet gondolatiságára, 
filozófiájára helyeztük a hangsúlyt. Nem 
illusztratívan próbáljuk megjeleníteni 
az állatfarm lakóit, mert az rengeteg 
kellékkel, jelmezzel, kiegészítővel jár-
na. Ehelyett leegyszerűsítve, jelzéssze-
rűen lépnek színre a farmon élő állatok: 
maszkokban, amiket pedig a tejiváshoz 
használt papírpoharakból készítettünk 
el. A színészek egyszerűen, a nézők 
szeme előtt változnak át disznóvá, pat-
kánnyá, lóvá, csirkévé vagy tehénné. 
Az előadás látványát egyébként Mátra-
völgyi Ákos tervezte. A darabot pedig a 
színészek szövegeinek felhasználásával 
Horváth János Antal írta George Orwell 
klasszikusa alapján.

– Teljes egészében az erede-
ti orwelli történet lesz látható az 
előadásban?

– Egy regény feldolgozásánál mindig 
sokat kell sűríteni. Az eredeti szerep-
lőket is le kellett szűkíteni. Az előa-
dásban Fülöp József, Krucsó Júlia Rita, 
Lendváczky Zoltán és Szörényi Júlia 
alakítják a karaktereket Banditól, Na-
póleonon át, Hógolyóig. Mi egy olyan 
keretbe helyeztük a történetet, ami 
nincs benne a regényben: a két főhős, 
a két disznó, Hógolyó és Napóleon, az 
eredeti cselekmények után 17 évvel 
találkozik egy díjkiosztó ünnepségen, 
ahol megvitatják, mi is történt régen. 
Erről természetesen nem azonos a 
véleményük, amiből végül vitatkozás 
lesz. A visszaemlékezéseik révén pedig 
felelevenednek az állatfarm történései.

– Ez volt a cél, hogy az ellentét se-
gítse a diákok kritikus gondolkodásá-
nak kialakulását?

– Ez a plusz dramaturgiai réteg 
megmutatja, hogyan reflektálunk a 
történelmi eseményeinkre. Azt gon-
dolom, hogy időnként torzan alakul a 
történelmi emlékezet. Könnyű utólag 
átcímkézni, hogy ki volt a hős és ki 
az áruló, ki melyik oldalon állt. Ezt 
az elbizonytalanítást is felismerhe-
tik a középiskolások. Ezért is fontos, 
hogy a nézők kritikus gondolkodása, 
véleményformálása erősödjön. Nem 
biztos, hogy minden igaz, amit halla-
nak vagy olvasnak, teljesen mindegy, 
hogy közösségi média, televízió vagy 
újság a forrás.

A regény pedig, amiben az állatok 
átveszik a hatalmat a gazdától, aki 
megnyomorította az életüket, majd 
lényegében véve szépen lassan visz-
szaépítik azt a diktatúrát, ami ellen 

harcoltak, minden korosztály szá-
mára más-más történelmi, politikai 
példát, korszakot elevenít fel. Olyan 
alapkérdések kerülnek felszínre, 
mint a hatalom, egyenlőség, korrup-
ció és a manipuláció.

– Lesznek interaktív részek az 
előadásban?

– Abszolút, mivel az osztálytermi 
előadások egyik legnagyobb előnye, 
hogy sokkal közvetlenebbül vehet 
részt benne a közönség. Bizonyos 
kérdésekben megkérdezzük az ő vé-
leményüket, sőt bizonyos részeken 
befolyásolhatják a történet alakulását, 
az alapján, hogy mire szavaztak. A vé-
gén pedig egy tartalmas feldolgozó 
beszélgetés lesz a színészek vezeté-
sével, amit Gyevi-Bíró Eszter segítsé-
gével dolgoztak ki.

– A koronavírus harmadik hulláma 
pont a próbafolyamat közepét talál-
ta el. Kalandos volt így felkészülni a 
premierre?

– A kezdeti próbák után egy ide-
ig az online térben kellett próbál-
nunk. Tehát mindenki otthon ült, 
bekapcsolta a számítógépét, és így 
igyekeztek a színészek legalább a 
szöveget elsajátítani. Ez azonban 
véges, talán csak egy hétig próbál-
tunk így, mert egy idő után ennek 
nincs értelme. Ha ezek a mondatok 
nem tudnak színpadi helyzetekhez 
kötődni, akkor kimerülnek. Mégsem 
rádiójátékot csinálunk. Ezért is kel-
lett kivárnunk azt a pillanatot, ami-
kor újra tudtunk találkozni. Végül is 
most legutóbb harmadjára kellett 
neki futnunk a próbafolyamatnak, 
hogy el tudjuk végezni a munkát. Ha 
úgy vesszük, három hónapig próbál-
tunk, de mégsem ennyi ideig készült 
a darab.

 Harkai György

Rendhagyó próbafolyamat után, avagy ezek másfajta maszkok
Fotó: Kiss Ferenc

Fotó: Hannah Levy

INTERJÚ VIDOVSZKY GYÖRGY RENDEZŐVEL

Vidovszky György 

Európai Szociális
Alap

Mozgásukban korlátozottakat, 
kerekesszékhez kötötteket, 
fogyatékkal élőket segít és tá-
mogat a Röpke egyesület

A Röpke Kecskeméti Röplabda Sport-
egyesület az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma által közzétett, EFOP-
1.8.6-17-2017 azonosító számú felhí-

vásra összeállított pályázatával 250 
millió forint vissza nem térítendő tá-
mogatást nyert prevenciós célú egész-
ségfejlesztő szabadidősport-prog-
ramok megvalósítására. A forrásnak 
köszönhetően folyamatosan szervez-
nek programokat a dél-alföldi régió 

területén. A projektben vállalt kötele-
zettségük a felnőtt lakosság prevenci-
ós célú egészségfejlesztése a szabad-
idősport révén.

A megvalósítás során egyesületünk 
a mozgásukban korlátozottakat, ke-
rekesszékhez kötötteket, fogyaték-

kal élőket segíti és támogatja. Ennek 
érdekében a velünk együttműködő 
szervezetek számára pályázat útján 
olyan kültéri fitneszgépeket adunk, 
amelyeket speciálisan a kerekes-
székhez kötött felnőttekre fejlesz-
tettek ki. A Dél-Alföld megyéiben 
nem találkoztunk még hasonlóval 
sem, de országosan is elmondhat-
juk, hogy úttörő innovációnak számít 
kezdeményezésünk.

A napokban Kiskunmajsán, a Híd 
parkban lévő játszótéren adtuk át 
az első ilyen típusú parkot, a Civi-
lek a Játszóterekért Egyesületnek 
köszönhetően. A pályázat arra is 
lehetőséget biztosít, hogy a mozgá-
sukban korlátozottak részére prog-
ramokat is szervezhessenek, ahol 
szakemberek segítenek az eszközök 
használatában.

Szamler László alelnök
RÖPKE SE

egyetemi.roplabda@gmail.com

 MiMás – mindenki másképp egyforma

Szamler László

„Az ember minden nap várja a csodákat,
s csak azt látja mindig, hogy a csoda várat. 
Pedig bizony ott van, csak nem veszed észre, 
mert nem figyelsz oda sok aprócska részre.”
 (Aranyosi Ervin)

„Ezközökre 
lehet még 
pályázni! 

Pályázati határidő:  
2021. június 11., péntek éjfél. 
A „MiMás – mindenki másképp 
egyforma” elnevezésű pályá-
zattal kapcsolatos információ 

kérhető az  
egyetemi.roplabda@gmail.com 

e-mail-címen.
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100 éve, 1921. 
május 26-án 
született Bárdy 
György Jászai 
Mari-díjas szín-
művész, érde-
mes és kiváló 
művész. 1962-
től a kecskeméti Katona József Színház 
tagja volt. A hírös városban két évadot 
töltött, számos szerepben csodálhatta 
meg őt a helyi közönség. Bertolt Brecht 
Koldusopera című darabjában országos 
publicitást kapott. Vécsey György a Film 
Színház Muzsikában így írt róla. „Bicska 
Maxi szerepében karakterisztikus, kiemel-
kedő alakítást nyújt Bárdy György. Modern 
zakóban is »középkori gáncs- és félelem nél-
küli lovag«, csak éppen a bűn színeit viseli 
pajzsán. Egyformán hiteles hősnek és intri-
kusnak.” Később, 1964-től a Vígszínház 
művésze volt. Nemcsak a színpadon, ha-
nem több mint 60 film-, és tévészerep-
ben is felejthetetlen alakítást nyújtott. 
2013 májusában hunyt el.

200 éve, 1821. 
május 28-án 
Kiskunhalason 
született Szuper 
Károly színész, 
színigazgató. 
Bár apja más 
pályára szánta, 
1939-ben ő mégis komédiás lett. A Sza-
bó-féle színtársulat tagjaként együtt 
játszott Petőfi Sándorral, 1843 első 
hónapjaiban Kecskeméten is tartottak 
előadásokat. 1848–49-ben is fellépett a 
hírös városban. A forradalom híveként 
Tömeges népfelkelés címmel agitációs 
színdarabot írt, melyet először 1848. 
december 17-én itt adtak elő. Közel 
negyven évig élt a színészet szolgálatá-
ban. Naplója a kor színi életének érté-
kes dokumentuma. 

Lapunk 
archívumából
A Kecskeméti 
Ipartestület ünnepélye
„Délelőtt ½9 órakor küldöttség ment a 
zászlóanyához Lédeczy Istvánnéhoz, a kit 
eget verő éljenzéssel fogadtak. Nem sokára 
megindult a diszmenet bevont zászlóval 
a rom. kath. plébánia templomba, a hol 
Járvás József segédlelkész szép beszéd ki-
séretében szentelte föl a zászlót. Ezután a 
menet visszavonult felszentelt zászlójával, 
az Ipartestület helyiségébe, a hol a zász-
ló közszemlére tétetett ki. A drága nehéz 
selyemből készült igazán diszes zászlónak 
jelmondata: »A munka nemesit«, a mi az 
egyik oldalára van művészileg himezve, a 
másik oldalon »A Kecskeméti Ipartestület 
1896« áll.” (KL, 1896. május 31.)

Lestár Péter emlékezete
Kecskemét korábbi polgármesterének 
elhunyta után különszámmal jelent-
kezett a Kecskeméti Lapok. Az újság 
többek között e szavakkal méltatta a 
hírös város köztiszteletben állt egykori 
vezetőjét. „Nemes szép pályát futott meg: 
Ifjúsága hajnalára, a szabadság fonta 
babérját, s ott küzdött ő is legjobbjaink-
kal a szeretett hazáért; mint férfi oszlopos 
tagja városunk társadalmának, s annak 
minden mozzanatában élénk részt vevén, 
számos intézmény az ő buzgó munkálko-
dásának eredménye; midőn pedig már haj-
lott korában, a városi törvényhatóság első 
tisztviselőjének, e város polgármesterének 
választotta meg, minden gondolata, érzé-
se, vágya és reménye összpontosult abban, 
hogy Kecskemétet szellemileg úgy, mint 
erkölcsileg, kint úgy mint bent nagygyá, 
boldoggá, gazdaggá tegye. [...] az ő tizen-
öt éves polgármestersége epochát alkot vá-
rosunk történetében, mert a fejlődésnek oly 
magas fokára emelte, hogy immár a többi 
nagy magyarországi városokkal diadalma-
san álljuk ki a versenyt.” (KL, 1896. június 3.)

A város 
krónikáiból

TERMÉSZETVÉDELMI 
vetélkedő gyerekeknek
11 csapat mérte össze tudását és ügyességét a Kertvárosi Általános 
Iskolában egy hatállomásos természetvédelmi vetélkedőn. A felső 
tagozatosok játszva ismerkedhettek meg a Kiskunsági Nemzeti Park 
területén élő növényekkel és állatokkal. A verseny fődíja egy dupla 
kirándulás volt a szerbiai Topolyára és a tőserdei Kontyvirág Erdei 
Iskolába. A vetélkedőről, valamint más hazai és vajdasági ökológiai 
témákról tudósít a Kecskeméti Televízió június 12-ei Természetvé-
delem határok nélkül című magazinja.

Tápláléklánc-piramis, óriáskirakó 
és ügyességi játék. Ezekkel kellett 
megküzdeniük a Kertvárosi Általá-
nos Iskola felső tagozatosainak egy 
hatállomásos, izgalmas, természet-
védelmi vetélkedőn. A megméret-
tetést a Természetvédelem határok 
nélkül című pályázatnak köszönhe-
tően szervezhették meg a Kiskunsági 
Nemzeti Park segítségével.

Bolláné Herbóth Erzsébet, a ver-

senyt szervező pedagógus elmondta, 
úgy állították össze a feladatokat, 
hogy akár háttértudás nélkül, egy kis 
szövegértés segítségével is kiválóan 
értelmezhetőek és megoldhatóak le-
gyenek a játékos feladatok.

A Kertvárosi Általános Iskolában 
egyébként nagy hagyománya van a 
természetismereti programoknak. 
Minden évben szerveznek egy há-
romhetes ökoprojektet, így az ide-

járó gyerekek nemcsak a sok zöld-
felület, hanem a játékos programok 
miatt is elsajátítják a természetvéde-
lem legfontosabb tudnivalóit.

A versenyen 11 ötfős csapat in-
dult el, hogy a menetlevelükbe minél 
több pontot gyűjtsenek. A vetélkedő 
utazásos fődíját sok tanuló szerette 
volna megnyerni.

A fődíj két részből áll, ráadásul 
mindkettő utazást jelent a nyertes csa-
pat számára. A nyertes csapat Topo-
lyára utazik június 12-én egy hasonló 
vetélkedőre, afféle jutalomjátékként. 
Ezt követően pedig a nemzeti park 
Kontyvirág Erdei Iskolájában 3 napos 
tanulmányi kiránduláson is részt vehet 
a hazai és a határon túli csapat.

A fődíjat végül a Zsíros B. Ödön 
nevet viselő csapat nyerte meg. Ők 
képviselik majd az iskolát a szerbiai 
vetélkedőn.

KÉTHETENTE 
SZOMBATONKÉNT 
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Most induló irodalmi rovatunk első szerzője Schmidt Csoma János, a 
Kecskeméten élő, hajdanvolt bécsi szerkesztő. Verseiben egybecseng 
a naiv jóság és a kaján hangvételű életigenlés. Érdemes belekóstol-
ni e sokat tapasztalt költő csattanós, mégis líraian emberléptékű 
verseibe. Reméljük, hogy általa olvasóink kedvet kapnak az őt váltó, 
irodalmi áramlatunkban soron következő alkotókhoz is… 

Három évtizede a Hunyadiváros-
ban él, az apai házban, miután ha-
zaköltözött Bécsből numizmatikus 
feleségével. Két óriás kuvasszal és 
több tucat macskával osztják meg 
termékeny magányukat. A költő – 
aki anyai ágon Kőrösi Csoma sarja, s 
Maroshévízen született – mintegy tíz 
éven keresztül a Bécsi Magyar Nap-
lót szerkesztette azt követően, hogy 
elege lett a kommunista Pesti Hírlap 
mezőgazdasági rovatából. Két vékony 
verseskötetét adták ki Bécsben. Szép 
elismerést arattak. Az egri irodalom-
történész-főszerkesztő, Ködöböcz 
Gábor „spirituális realizmust (az alá-
zat misztikáját)” sejt az életműben, s 
kiemeli a „költőül, emberül és magya-
rul imponálóan tudó szerzőt”. Bécsi 
főszerkesztője, Deák Ernő jóízűen 
idézi egyik hatsorosát: 

          
          Hej, mitől voltunk
          olyan jók, hogy életet
          adott az Isten?

          Sej, mitől leszünk
          olyan jók, hogy
          magához visszaintsen?

Majd tömören elemzi: „Mókásan szól-
va: papok, egyházatyák tanulhatnának 
tőle, olyan csattanó egyszerűen tapint 
rá a lényegre a jóság mentén, amiért 
jutalom jár egyrészt a születéssel, 
másrészt a visszatéréssel Istenhez. 

Ahol pedig a jó a legfőbb alapelv, ott 
csakis rendben van a világ. És valóban, 
Schmidt Csoma János szinte naiv jóin-
dulattal telten éli és érzékeli a világot, 
nem ér fel tudatáig a gonosz, még ha 
ott is kering, fel-felbukkan láthatárán, 
őt magát ki nem kezdte.”

Harmadik kötete készül nemzet-
közi összefogásban, s most az atyai 
szülőváros is belekóstolhat e bölcs 
mester életművébe – nemcsak a ko-
molyabb darabokba, hanem a kaján 
hangvételűekbe is.

A lírai költő furcsa
kannibalizmusban szenved

jobbára önmagából táplálkozik.
x

Hallomás
Szívem miért eszel úgy, mint egy disznó?
– Miért mondod nekem azt hogy szívem?

x

Midőn Jézus lecsendesítette  
a háborgó tengert

Miért féltek ennyire? Hol a hitetek?
– a nadrágunkban, Uram!

x
Tanuld a tárgyakat szeretni
meglásd hozzád simulnak

Kalapács nyele markod nem töri
csavarhúzók örömmel csavarhúznak

becsüld őket, lelkes segítőket
lapátok feltárják a gödröt,

ha őseid részét végül megöröklöd.

x

Küldemények

Elfelejtetted már
születésed kínját

de anyád ki fönn van
ha letekint itt lát
Ő sosem felejti...

Neked így kegyelmez,
mert amit cselekszel

csak a külsőd – jelmez,
amit nem lát senki

azt Ő mind-mind tudja
hosszú távú utad
veled végigfutja
Vállaira veszi

álmaid nehezét
önsúlyodon segít
alád tartja kezét

Úgy emel magához
lassan észrevétlen
világosságot küld

ne maradj sötétben.
Ne maradj sötétben
legyen világosság,

hogy átolvasgathasd
fentről jövő postád.

Felcsap

Felcsap a víz az ősmederből
kövületekben él a múlt

új körök szélén egyensúlyoz
aki négyzetből szabadult.
Fekete bőrű szörny az éj
sikoltanak a nappalok

nem menedékünk már a kéj
vakok a tükrök ablakok

új körök szélén egyensúlyoz
aztán a végső zuhanás –

felboncolt lelkünk visszavarrja
majd temeti az elmúlás.

Szelíden halni

Szelíden halni lenne jó
Oly megadóan mint a lét
Lépi át önnön peremét
Jó volna halni boldogan
Nem a születés nehezét
Érezni de a gyönyörét.

Nem ütne hangosan az óra
Csak a holtponton átbotolna

A pillanat a végtelenbe
S úgy tovább

Add meg Urunk egy szép halállal
Az újrakezdés mámorát.

SCHMIDT CSOMA JÁNOS BÉCSI SZELETJE

Írók-költők, 
figyelem! 

 ÁLTÓÁRAM
Most itt a lehetőség, hogy aki írói vénát érez magában, 
bekapcsolódjon városunk, megyénk irodalmi 
véráramába. Indítsunk útjára egy új áramlatot, hol 
mindenki örömére egymást váltják az eddig ismeretlen 
avagy már ismerősen csengő nevek, alkotások!

Várjuk tehát szerkesztőségünkbe Bács-Kiskun 
megye író-költő tehetségeinek jelentkezését.  
Az arra érdemesnek ítélt művekből a lap újonnan 
indult irodalmi rovatában szemezgetünk.  

Az alkotásokkal műfaji megkötés nélkül a  
valtoaram@hiros.hu e-mail-címre folyamatosan lehet 
jelentkezni. Alsó korhatár 16 év, a részvételhez kérjük 
feltüntetni a nevet, születési dátumot,  
születési helyet és lakhelyet.  
 Dr. Turai Laura irodalomtörténész
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„Egy remek tanárral eltöltött 
egyetlen nap többet ér, mint 
ezerévnyi szorgalmas tanulás.” 
A japán közmondás igazságát 
Horváth Gábor is megtapasztalta. 
Egykori általános iskolai test-
nevelő tanára, Grosán Pál – aki 
később edzője, sporttársa és 
barátja lett – egész életére óriási 
hatással volt. A tőle tanultak 
szerint éli azóta is mindennapjait 
saját és mások örömére egya-
ránt. S hogy elkötelezettsége 
nem hiábavaló, azt nemcsak a 
körülötte élők tanúsítják, bizo-
nyítja ezt az is, hogy munkáját 
néhány nappal ezelőtt a Magyar 
Atlétikai Szövetség dicsérő okle-
véllel ismerte el.

– Évtizedekig tartó sportolói és 
sportvezető pályafutását 2012-ben 
fejezte be. Miért döntött így?

– Egy sportolónak két halála van: 
amikor elkezdi és amikor befejezi 
azt. A kettő közül az első a könnyebb, 
mert ugyan nagyon nehéz az indulás 
és sok-sok lemondással jár együtt, hi-
szen rengeteg időt és energiát vesz el 
a családtól, a tanulástól, a munkától 
és persze a szórakozástól, de ott van 
benne az eljövendő sikerek ígérete is. 
A sportpályafutás lezárása ugyanak-
kor egy teljesen más érzés, legalábbis 
számomra ez így volt: mintha sűrű fe-
hér ködbe ugrottam volna, és csak to-
lultak föl bennem a kérdések, hogy mi 
lesz velem, hogyan tovább, mit fogok 
csinálni stb. Mégis ezt az utat válasz-
tottam, aminek elsősorban egészség-
ügyi okai voltak. A versenyeken és az 
edzéseken végrehajtott számtalan do-
bás, az erős igénybevétel elkoptatta 
a szervezetem. Orvosi beavatkozásra 
lett volna szükségem a folytatáshoz, 
én azonban – látva néhány hasonló 
helyzetben lévő sporttársam és isme-
rősöm sikertelen műtétjét – ezt nem 
vállaltam. Döntésemet – melyet a 
2012-es Európa-bajnokságon balsze-
rencsés körülmények között szerzett 
térdsérülésem is megerősített – nem 
bántam meg, mert azóta is jól megva-
gyok, a legfeljebb havi rendszeresség-
gel jelentkező kisebb fájdalmaimmal 
már megbarátkoztam. Így teljes életet 
élek, tudok dolgozni és legfőképp 
együtt lehetek a családommal. Egyik 
unokám kérésére egyébként később 
még két nagy nemzetközi versenyen 
részt vettem, a Speciális Dobószámok 
Világbajnokságán 2017-ben és 2019-
ben egy-egy érmet szereztem.

– Mennyiben változott meg az éle-
te 2012 után?

– Ami a sportéletben való aktív és 
passzív részvételemet illeti, gyöke-
resen más lett az életem. Nemcsak a 
versenyzést hagytam ugyanis abba, 
hanem a több évtizedes verseny-
bírói munkámat is, és a Kertészeti 
Főiskola Diáksport Egyesületében 
végzett sportszervezői feladataimat 
is átadtam a fiatalabbaknak. Koráb-
ban a szenior atlétikai versenyekről 
rendszeresen tudósítottam a KTV 
Sportmagazinjában, a Kecskeméti La-
pokban és a Gong Rádióban, emellett 
elhunyt sporttársaimról, barátaimról 
is több ízben írtam nekrológot a Ma-
gyar Szenior Atléták Szövetsége hon-
lapjára. Szűk 10 évvel ezelőtt ezt a 
tevékenységemet is befejeztem.

Mindennapjaim egy másik, szintén 
fontos területén azonban 2012 után 
sem változott meg semmi. 1991 óta 
a megélhetésünket a biztosítási szak-
ma adja, munkámat örömmel és úgy 
érzem, kollégáim elégedettségét is 
elnyerve végzem mindmáig. Ebbéli 
tevékenységemet az sem rendezte át, 
hogy 2015-ben – papíron – nyugdíjas 

lettem. Akadémia körúti irodámban 
hetente négy délután személyesen is 
megkereshetnek az ügyfelek, de tele-
fonon akár a nap 24 órájában a rendel-
kezésükre állok.

– Munkája mellett mivel telnek 
„nyugdíjas” napjai?

– Szabadidőm nagy részét a hetényi 
hobbikertünkben töltöm. A közel 5000 
négyzetméteres telken több mint 350 
gyümölcsfa és 120 tőke csemegeszőlő 
ad nem kevés feladatot. A hobbi egy-
fajta találkozási hely is, barátainkkal, 
ismerőseinkkel a szaletli alatt akár 
24-en is együtt lehetünk. Az alkusz re-
ferens kollégákkal és a központ mun-
katársaival, a menedzsmenttel évről 
évre visszatérő közös alkalmunk, hogy 
együtt szüretelünk, s persze a jól vég-
zett munka után jót eszünk, iszunk. 
Úgy gondolom, hogy az így kialakított 
közvetlen kapcsolatnak is köszönhető, 
hogy a munkavégzés során nincs olyan 
szakmai kérdés, problémás ügy, amit 
negyed- vagy félórán belül ne tudnánk 
együtt megoldani.

– Családi élete hogyan alakult?
– Feleségemet 1975-ben egy házi-

buliban ismertem meg, egy évvel ké-

sőbb meg már össze is házasodtunk. 
Két gyermekünk született. A nagyob-
bik, Anita közgazdász, férjével és két 
unokánkkal Budapesten élnek. Fiunk, 
Gábor is már a fővárosban lakik. Ő 
Tatabányán, a Modern Üzleti Tudo-
mányok Főiskoláján szerzett diplo-
mát, de nem a szakmájában, hanem 
netpincérként dolgozik, így ugyanis 
sokkal több időt tud fordítani rajong-
va szeretett sportágára, az országúti 
kerékpározásra. Velük gyakran va-
gyunk együtt. A családi ünnepeken 
természetesen mindig találkozunk, 
de egy-egy hétvégén is rendre ösz-
szejövünk. Előfordul, hogy az unokák 
hosszabb időt töltenek nálunk – nem-
rég a pesti lakásuk felújítása miatt két 
hétig velünk voltak, utána alig akartak 
visszamenni –, ilyenkor a hobbira is 
kimegyünk, ott a szabadban, a termé-
szetben lehet játszani, pancsolni stb.

– Milyennek értékeli eddigi 
életútját?

– Ha újrakezdhetném az életemet, 
mindent újra megtennék. Külön köszö-
nettel tartozom „második apámnak”, 
Grosán Pálnak, aki az életnek erre a 
szép területére irányított, illetve a csalá-

domnak, feleségemnek és gyermekeim-
nek, akik sportmunkámban mindig mel-
lettem álltak. Hálás vagyok a sorsnak, 
hogy a magyar sport „aranykorában” 
dolgozhattam, hogy engedtek ezen a 
területen fáradozni, hogy nem kevés 
elképzelésemet meg is valósíthattam. 
Büszke vagyok arra, hogy többek között 
az 1978-as kecskeméti négyesfogathaj-
tó-világbajnokság, az íjászok 1982-es 
Európa- és Mediterrán-bajnoksága, va-
lamint az 1982-es Országos Sportnapok 
szervezésében, lebonyolításában aktí-
van részt vehettem. Örömmel tölt el, 
hogy az ifjak és az örökifjak sportra való 
késztetését segíthettem: az Ovi Olimpia 
bevezetését elértem, másodmagammal 
a napjainkban is működő „Ki a leg-
gyorsabb? Ki a legkitartóbb?” atlétikai 
tehetségkutató programot elindítottuk, 
a hazai dobó ötpróba egyik meghonosí-
tója, a kecskeméti szenior atlétika alapí-
tója és – többek között 10 új dobókör 
építésének támogatásával – mecénása 
voltam. Végül pedig jóleső érzés kézbe 
venni, nézegetni a trófeáimat, érem- és 
kupagyűjteményemnek a közeljövőben 
külön vitrint alakítok majd ki.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Horváth Gábor sportszervező, edző, 
versenybíró, szenior atléta és biztosítási 
szakember Kunszentmártonban született 
1953. május 8-án. Iskoláit szülőhelyén 
kezdte meg, majd miután családjával 
Kecskemétre költöztek, tanulmányait 
1962-től a hírös városban, előbb a Jókai 
utcai, azután a Leninvárosi Általános Is-
kolában és a Bányai Júlia Gimnáziumban 
folytatta. Sikeres érettségije után elekt-
ronikai műszerész végzettséget szerzett. 
1975-től 1982-ig a Bács-Kiskun Megyei 
Tanács V. B. Testnevelési és Sporthivatala 
főelőadója volt. Elsősorban az iskolai és 
tömegsport területén tevékenykedett, az 
amatőr sportolók egészséges életmódjá-
nak irányítását, versenyek rendezését bíz-
ták rá, de az atléták szakfelügyelői felada-
tát is ellátta. Közben atlétikai szakedzői, 
illetve a legnépszerűbb labdajátékokban 
és sportlövészetben középfokú edzői képe-
sítést szerzett, és elvégezte a Testnevelési 
Főiskola sportszervezői szakát is. 1982-től 
a Hírös Tömegsport Egyesület ügyvezető 
elnöke, 1984-től az MHSZ megyei szer-
vezetének főelőadója, illetve a megyei 
sportlövő szövetség főtitkára volt. 1991 
óta biztosítási területen dolgozik, koráb-
ban mint üzletkötő az Allianz (Hungária) 
Biztosító munkatársa volt, 2003 óta mint 
biztosítási alkusz a PANNON-SAFE Kft. 
franchise partnere. Fiatalon és idősebb 
korában is aktívan sportolt, szenior atlé-
taként magyar bajnokságokon 207, világ- 
és Európa-bajnokságokon 63 érmet szer-
zett. Sportszervezői munkájáért többek 
között a Magyar Népköztársaság Sport 
Érdemérem, illetve a Magyar Honvédelmi 
Szövetség Kiváló Dolgozója cím bronz és 
ezüst fokozatát, Kecskemét MJV vezetői-
nek elismerő okleveleit, illetve 2021-ben a 
Magyar Atlétikai Szövetség dicsérő okle-
velét vehette át.

1994-ben Hamburgban, az Allianz Olimpián 
gerelyhajításban aranyérmet szerzett

HORVÁTH GÁBOR

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Fiatal sportvezetőként

Kecskeméti szenior 
sporttársaival

HIRDETMÉNY
Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyűlése 79/2020. (VII.2.) határozatával döntött 
a város településrendezési eszközeinek 2020. évi 
felülvizsgálatának elindításáról. 

Az önkormányzat kidolgoztatta 
a határozat 1. melléklete szerinti 
módosítási tételeket a római 
számokkal (I–XIII.)
 jelölt tételek kivételével, melyek 
a település egészét érintő, új 
megalapozó vizsgálat elkészültét 
követően dolgozhatók ki. A 
felülvizsgálat véleményezési 
dokumentációja a 

http://kecskemet.hu/uploads/
TRT2020-I-teljes.zip

linken érhető el.

Az előzetes tájékoztató lakossági 
fórumon történő ismertetésére a 
veszélyhelyzet ideje alatt elektro-
nikus úton kerül sor a fenti linken 
elérhető részletes szakmai tájé-
koztató útján. A www.kecskemet.
hu oldalon a tervezet 2021. május 
4. óta elérhető.
A tervezettel kapcsolatban 2021. 
június 22-ig lehet véleményt adni
– a 6000 Kecskemét, Kossuth tér 

1. levelezési címen vagy 
– a varostervezes@kecskemet.
hu e-mail-címen.

Fotó: Banczik Róbert
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A legifjabb  
kecskemétiek

Oleácsik Nándor (édesany-
ja neve: Horváth Krisztina) 
Kunbaracs, Csutak-Kullai 
Konor (Kullai Lilla) 
Kecskemét, Nagy Mira 
(Tapodi Tímea) 

Kiskunfélegyháza, Kovács Liána (Kohári 
Bettina) Kecskemét, Solymosi Natasa 
(Nagy Mónika) Kunszentmárton, Gyenes 
Emili (Kósa Alexandra) Kecskemét, Pónus 
Anna Fruzsina (Majoros Anikó) Tiszaörs, 
Horváth Blanka (Madari Laura Szandra) 
Városföld, Imre Zoé Vivien (Győri Vivien) 
Kecskemét, Sáfrán Viktória (Szőke Alíz) 
Kecskemét, Fazekas Olivér (Gárdián Zita 
Ivett) Deszk.

Halottaink
Tóth József 1927. (Kecskemét), 
Punyi György 1957. 
(Kecskemét), Marton Józsefné 
Ruska Julianna 1932. 
(Kecskemét), Mikó Imre 1958. 
(Kiskunfélegyháza), Pék Gyula 

1950. (Tahitótfalu), Polgár Sándor 1956. 

(Szabadszállás), Varga Lajos 1961. 
(Szabadszállás), Csernus István 1945. 
(Kecskemét), Szegedi Gábor 1959. (Izsák), 
Sajermann Ferencné Kovács Rozália 1934. 
(Kecskemét), Földházi Pál János 1942. 
(Kecskemét), Hol Antal 1956. 
(Kiskunfélegyháza), Antal János Tibor 1977. 
(Kecskemét), Szemerédi Istvánné Polyák 
Mária 1965. (Kecskemét), Varga Jánosné 
Pintér Mária 1940. (Kecskemét), Fekete 
Vincéné Bíró Anna 1937. (Kecskemét), 
Nagy József Mihályné Fazekas Rózsa Mária 
1954. (Kecskemét), Iványosi-Szabó Ferenc 
1947. (Nagykőrös), Babos Anna 1971. 
(Kiskunfélegyháza), Szili János Imre 1946. 
(Kecskemét), Gáspár József 1944. 
(Kecskemét), Dinnyés Jánosné Tasi Ilona 
1942. (Kecskemét), Pető Sára Ilona 1940. 
(Kecskemét), Lapéta Józsefné Szórát Anna 
1937. (Budapest 04.), Lampé Tamásné 
Katona Éva 1954. (Nagykőrös), Szabó 
Imréné Digner Irén 1935. (Izsák), Turbucz 
Antal 1947. (Zsadány), Bodor Balázsné 
Katona Julianna 1926. (Kecskemét), Kozma 
Károlyné Markacz Etelka 1937. 
(Szabadszállás), Görög Tamás 1972. 
(Kiskunfélegyháza), Domokos István 
Lászlóné Mészáros Piroska 1944. 
(Kecskemét), Kósa Antal 1945. 
(Tatárszentgyörgy), Pothorszki Balázs 1950. 

(Kerekegyháza), Német Mihályné Nagy 
Rózsa 1939. (Vásárosbéc), Börönde László 
Alfonz 1948. (Kecskemét), Cseh József 
1957. (Kecskemét), Bamberger Andrásné 
Sztojka Anna 1940. (Szabadszállás), Parrag 
Kálmán 1943. (Szabadszállás), Tóth-
Baranyi Sándorné Szeleczki-Forczek Ida 
1926. (Szank), Balog Pál 1934. 
(Kecskemét), Pál Ferencné Reibl Pál 1945. 
(Kecskemét), Szőke Lajosné Szalai Erzsébet 
1928. (Kecskemét), Buda Miklósné Nagy 
Katalin Julianna 1970. (Szabadszállás), 
Kurgyis Imre 1952. (Kiskunmajsa), Radics 
Pálné Danyi Julianna 1931. (Kecskemét), 
Mészáros Ferencné Héjjas Erzsébet 1946. 
(Kecskemét), Megyesi Józsefné Kun Sarolta 
1936. (Jakabszállás). 

Házasságot 
kötöttek
Szilágyi Henriett és Fábián 
Zoltán, Száraz Veronika 
és Nemes-Nagy Ádám, 

Boross Judit és Antal Tibor Gergő, Kiss 
Erzsébet és Szemerédi Róbert Zoltán, 
Molnár Annamária és Ujvári Sándor, 
Hosszu Ingrid és Terjéki Zoltán, Zsigmond 
Marianna és Kun-Szabó Zsolt, Keserű 
Mária és Kasza Árpád, Hetényi Döniz és 
Madarász Bence Gyula, Rőfi Renáta és 
Molnár Máté, Kalocsa Tamás és Sági Anita, 
Oltyán Gergely és Forgó Evelin, Pál Andor 
és Sinka Mariann, Radványi Levente és 
Varga Zsófia.
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk  
egy kétszemélyes belépőjegyet Fehér Adrienn 
és Neumann Balázs június 18-ai nyáresti udvari 
koncertjére

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket június 10-ig várjuk telefonszám 
feltüntetésével a jatek@hiros.hu e-mail-címre  
vagy postán a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A május 20-ai lapszámunkban  
megjelent rejtvény megfejtése:

Egy csók és más semmi /  
Békeffi István / Halász Imre

A nyertes – Pásztor József (Kecskemét, Nyíri út…) 
– kétszemélyes előadást nyert a Kecskeméti Katona 

József Nemzeti Színház Egy csók és más semmi 
című nagyszínházi előadására.

Kérjük a nyertest, hogy  
a 76/570-440-es telefonszámon 

vagy a jatek@hiros.hu e-mail-címen egyeztessen  
időpontot a nyereményátvételhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  

Nonprofit Kft.
Főszerkesztő: Kozák Polett
Szerkesztő: Vandlik János
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9021 Győr, Újlak u. 4/a. 
Felelős vezető: Szabady Balázs 

műszaki igazgató

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Kecskemét nyerte a Buzek László U17 
ORSZÁGOS SERDÜLŐ BAJNOKSÁGOT
A KESI „A” csapata nyerte meg május 23-án a Buzek László U17 Or-
szágos Serdülő Bajnokságot. A kecskeméti együttes a Pénzügyőr SE 
csapatával vívott kemény harcot a döntőben a Mercedes-Benz Gyár 
Sport Akadémia sportcsarnokában. A csapatnak gratulált Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester is, aki megköszönte a fiatal sportolók-
nak, hogy itthon tartották a kupát.  

A Magyar Röplabda Szövetség Ifjúsági 
és Utánpótlás Bizottsága a járványügyi 
intézkedések miatt idén is zárt kapuk 
között rendezte meg a korosztá-
lyos országos bajnokságok döntőit. 
A járványhelyzetre való tekintettel, 
rendhagyó módon, idén minden kor-
osztályban külön helyszíneken rende-
zik a lányok és a fiúk küzdelmeit. Az 
U17-es serdülő bajnokság fiú döntőjét 
Kecskeméten rendezték meg május 
21–23-án.

A tornán hat csapat küzdött meg 
egymással. A KESI „A” együttese 
mellett a DSE Röplabda Akadémia, 
az ÉDRA-Dág KSE, a Pénzügyőr SE, a 
RÖAK-Kaposvár-FINO és a Szolnoki 
SPC mérkőzött az aranyért. A döntőt a 
Kecskemét és a Pénzügyőr SE játszot-
ta. A KESI végig magabiztos játékot 
mutatva megnyerte a bajnokságot.

A csapatnak elsőként Szeberényi 
Gyula Tamás, Kecskemét sportért fe-
lelős alpolgármestere gratulált.

– Köszönöm a csapatnak, hogy itt-
hon tartották a kupát. Nagyon éles 
meccsek voltak a hatos döntőben, 
és több esetben csak néhány ponton 
múlott a továbbjutás. Örülök annak 
is, hogy hosszú szünet után végre 
közönség előtt játszottak a csapatok. 
Nagyon hiányzott már ez az élmény – 
fogalmazott az alpolgármester.   

A köszöntő után adta át a legjob-
baknak járó díjakat dr. Salacz László 
országgyűlési képviselő, Szeberényi 
Gyula Tamás, Kecskemét alpolgár-
mestere, Ivkovicné Béres Tímea, a 
Kecskemét Junior Sport Nonprofit 
Kft. ügyvezetője, Fritz Ágnes, a Kecs-
keméti Sportiskola sportszakmai 
igazgatója. A csapat edzője: Karagics 
Mátyás.
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Miután Szabó Tibor megbízott 
vezetőedzői státusza a 
bajnokság végeztével lejárt, 
június 1-jétől Szabó István 
vette át a KTE HUFBAU NB II.-
es csapatának irányítását. 
Új trénerünket nem nagyon 
kell bemutatni a kecskeméti 
drukkereknek, hiszen ezer 
szállal kötődik a klubhoz.

Nyitray András

Szabó István több mint húsz éve dol-
gozik edzőként, pályafutását a KTE 
utánpótlásában kezdte, ahol több 
olyan játékos nevelésében is elévül-
hetetlen érdemeket szerzett, akik 
később az NB I.-ben is bemutatkoz-
hattak. A következő lépcsőfok a fel-
nőtt futballban az NB I.-es együttes 
pályaedzői pozíciója volt számára, 
Tomiszlav Szivics segítőjeként 2011-
ben Magyar Kupát nyert. 2012-től a 
KTE vezetőedzője lett, az NB I.-ben 
Ligakupa ezüstéremig és ötödik he-
lyig vezette a csapatot, az utolsó 
körben még az Európa Ligában indu-
lásért harcolva.

Kecskemétről távozva Pakson dol-
gozott ismét Tomiszlav Szivics ol-
dalán, majd Cegléden az NB II.-ben 
ismét vezetőedző lett. A megyei fut-
ballban is letette névjegyét, hiszen 
Kiskunfélegyházán egy nagyon ne-
héz megye I.-es bajnokságot tudott 
megnyerni a KHTK-val 2016-ban. 
A 2017/2018-as szezonban már Ti-
szakécskén ért el hatalmas bravúrt, 
hiszen újoncként megnyerte az NB 
III. közép csoportot csapatával, fel-
jutva a másodosztályba. 2019-ben is-
mét pályaedzőként tért vissza Paksra, 
majd 2020 januárjában az FC Dabas 

vezetőedzője lett. A dabasi együttes 
szenzációsan teljesített a mögöttünk 
hagyott szezonban, hiszen 20 győze-
lemmel, 14 döntetlennel és mindösz-
szesen 4 vereséggel bronzérmes lett 
az NB III.-ban.

Szabó István nem egyedül érkezik 
Dabasról, hiszen Kerekes Barna is kö-
veti őt, aki pályaedzőként csatlakozik 
a szakmai stábhoz.

– Itt élek Kecskeméten, de most 
tértem haza, így tudnám kifejezni 

most magam – mondta Szabó István. 
– Kilenc év telt el azóta, hogy elhagy-
tam a klubot. Nagyon szép éveket 
töltöttem el más városokban, más 
csapatoknál, rengeteg élménnyel és 
sportsikerrel lettem gazdagabb, de 

a szívem ettől függetlenül mindig a 
KTE-é volt, ez már sosem fog változni, 
akárhova is sodor az élet. Egy percet 
sem gondolkodtam, miután megke-
resett a klubvezetés, nagyon örülök, 
hogy itt lehetek!

Szabó István a KTE HUFBAU vezetőedzője

Szabó István és Kerekes Barna

A Mercedes-Benz Gyár Nemzeti Kosárlabda 
Akadémia junior fiú csapata csoportjából 
bejutott az ország legjobb nyolc csapata 
közé, ami hatalmas sikere a srácoknak – 
mondta Ivkovic Stojan, a csapat edzője, 
aki a bajnokság kezdete óta irányítja a 
felkészülést.

Az elmúlt években ez a generáció nem került a 
legjobb nyolcba, idén viszont az alapszakasz végén 
csoportjában a harmadik helyet szerezte meg a ju-
niorcsapat, ami a körülményeket figyelembe véve 
komoly előrelépés – hangsúlyozta.

Az indulás nagyon nehéz volt, mert a srácoknak 
hozzá kellett szokniuk a komoly munkához és 
rendszerhez, plusz szezon közben a csapat elveszí-
tette az első számú négyes pozíciójú játékosát is. 
Ez a változás ebben a korosztályban nagyon sokat 
számít, tehát jelentős hátránnyal indultak. Majd 
Cserkó András a rájátszás előtt komoly sérülést 
szenvedett, amely újabb veszteség volt.

– Biztos vagyok abban, hogy vele a legjobb négy-
be kerülünk, ahol bármi megtörténhetett volna – 
tette hozzá Ivkovic. A legjobb nyolc között az első 
mérkőzésen a Debrecennel játszott a Kecskemét. A 
végletekig kiélezett mérkőzésen a csapat mindent 
megtett a győzelemért.

– Sok fura dolog történt a pályán, egylabdás 
mérkőzés volt, amelyet végül elveszítettünk – 
utalt a legjobb négy közé jutásért játszott mér-
kőzésre. Mivel nem jutottak be a legjobb négybe, 
a következő mérkőzéseken mindenki komoly 
játéklehetőséget kapott, lényegében elkezdték 
építeni a jövő csapatát.

– Ez a csapat fog jövőre indulni a B ligában. 
Ebben a csapatban jó néhány tehetséges játékos 
bontogatja a szárnyait, két játékos, Ivkovic Milán 
és Tóth Barna eredményesen bemutatkozott a 
felnőtt magyar bajnokság első osztályában, ahol 
8-9 pontot értek el, amely kiemelkedő debütálás 
– fűzte hozzá.

Az edzői team további két tagjával, Dusan 
Markoviccsal és Wittmann Krisztiánnal sokat dol-
goztak a játékosokkal egyénileg is. Ennek meg 
is lett az eredménye, mert minden játékos sokat 
fejlődött, aminek bizonyítéka, hogy a két játékos 
gond nélkül be tudott illeszkedni az NB I/A osztá-
lyú csapat játékrendjébe.

– Nagyon elégedett vagyok. A rájátszás meg-
mutatta azt, hogy mit jelent felnőttnek lenni, mert 
úgy viselkedtek, mint a felnőttek, úgy küzdöttünk 
a mérkőzéseken, mint a felnőttek. Természetesen 
én is olyan követelményeket állítottam fel velük 
szemben, mint a felnőtteknél szokásos – utalt a 
játékosok elé állított szigorú elvárásokra.

Az akadémia csapata a juniorok között az egyik 
legalacsonyabb átlagéletkorú csapatnak számí-
tott, mert csak négyen voltak 2003-as születésű-
ek, míg nyolcan 2004-ben születtek, akik még a 
jövő évben is a juniorok között játszhatnak. – A 
jövő évben is maradok a fiúk mellett, én fogom 
vezetni őket a B ligában is. Egy nagyon jó közös-
ség alakult ki, amely már túlmutat a sporton – in-
dokolta döntését Ivkovic Stojan.

Halmai Gábor: Büszke vagyok  
a kadettcsapatomra
A Merce-
des-Benz Gyár 

Nemzeti Kosárlabda 
Akadémia serdülő lány 
csapata az országos 
döntőbe jutott, ahol a 
hatodik helyet szerezte 
meg. A csapat vezető 
edzője, Halmai Gábor 
büszke az együttesére, 
mert tanítványai na-
gyon sokat fejlődtek, a 
pályán és a pályán kívül 
is igazi csapatként 
viselkedtek.

– A hatodik helyet nagyon jó eredménynek tar-
tom. A pandémia egész évben rányomta a bélye-
gét a felkészülésünkre. Két hónapon keresztül 
úgy edzettünk, hogy kevesebb mint tíz ember 
volt az edzéseken az iskolai karanténok miatt – 
emlékeztetett a felkészülés nehézségeire a csa-
pat edzője.

Hosszú út vezetett a legjobb nyolc közé jutás-
ig. Öt négyes csoportban folytak az országos 
selejtezők, ahonnan az első két csapat jutott 
be az alapszakasz felsőházába. A csoportküz-
delmekben kétnapos tornákat rendeztek. Ezek 
alapvetően nagyon nehezek voltak, mert 24 óra 
alatt három mérkőzést kellett játszani. A felső-
házi selejtezőkből is továbbjutott a kecskeméti 
akadémia az országos döntőbe, ahol végül nyolc 
csapat játszott a bajnoki címért.

– Nagyon nehéz csoportba kerültünk, ugyan-
is az alapszakaszban elért eredmények alapján 
a Csata, a BEAC, a Sopron és mi voltunk azok 
a csapatok, akik a selejtezők során mindenkit 
megvertek. A Sopron egy kicsit kiemelkedett – 
mondta, hozzátéve, hogy egy kis szerencsével 
lehetett volna jobb forgatókönyv is.

– Az év elejéhez képest sokat léptünk előre, 
amikor koncentráltan, szépen és precízen ját-

szottak, több taktikai feladatot is meg tudtak 
oldani a lányok. Fizikálisan is sokat lépett előre 
a csapat – adott rövid értékelést az edző, akinek 
Pogány Vivien segíti a munkáját.

Véleménye szerint, a B-döntőt megnyerő 
2006-osokból és a jól teljesítő 2007-esekből egy 
nagyon jó kadettcsapatot tudnak felépíteni a kö-
vetkező bajnoki szezonban.

– Én bízom benne, hogy komoly lehetőség áll 
a korosztály előtt. Van olyan serdülő játékos, aki 
a kadettcsapatban is meghatározó volt az idén 
– tette hozzá.

Kiemelte, hogy a csapat játékosai közül Máté 
Tóth Eszter csapatkapitányként nagyon jól fog-
ta össze a társaságot a pályán belül és kívül is. 
A csapat egyik vezére volt. Sinka-Pálinkás Szofi 
már a kadettban is nagyon szépen játszott, több-
ször a mezőny legjobbja volt. Sokat fejlődött az 
idei évben. Az ellenfelek őt próbálták a legna-
gyobb igyekezettel semlegesíteni. Gergő Janka 
tavaly csatlakozott a csapathoz Kunszentmiklós-
ról. Példamutató az a mentalitás, az a kérlelhe-
tetlenség, ahogy a pályán küzd. Megy előre és 
nem ismer lehetetlent. Harcosságával mentalitá-
sával nagyon sokat lendített a csapaton.

– Szakmailag ki kell emelni, hogy az MKOSZ 
által kimutatott, a legjobb nyolc játékos teljesít-
ményét értékelő statisztikai mutatókban, leg-
alább két lányunk ott volt. Ez egy előremutató 
eredmény – tette hozzá Halmai Gábor.

Ivkovic Stojan: Az ország 
legjobb nyolc csapata közé 
jutni óriási siker
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Több mint egy hete indult hírpor-
tálunkon, a Hírös.hun a tabló-
szavazás, mely a játék mellett 
csapatépítést, stratégiaalkotást 
és küzdelmet is jelent. Ki fog 
győzni ebben a viadalban, még 
nyitott kérdés.

Immár hagyomány, hogy tavasszal, az 
érettségik és a tanév végének köze-
ledtével felkerülnek a Hírös.hu oldalra 
Kecskemét végzős középiskolásainak 
tablói.  A Kecskeméti Médiacentrum 
hagyományteremtő tablóversenyének 
célja évről évre, hogy hozzájáruljon a 
város fiatal büszkeségeinek, osztály-
közösségeinek bemutatkozásához.

Bár a koronavírus új helyzetet te-
remtett, úgy döntöttünk, nem hagyjuk 
ki a tablóversenyt. Sőt, még fontosabb-
nak érezzük, hogy a végzős diákoknak, 
akiknek se szalagavatójuk, se ballagá-
suk nem lehetett és utolsó évben még 
a közös élményektől is elestek, boldog 
és izgalmas pillanatokat szerezzünk!

Fura a helyzet. Ezek a tablók most 
boldog és keserű pillanatok őrzői is 
lesznek, de reméljük, ezzel a játékkal 
inkább a jóérzések felé tereljük a gon-
dolatokat, az emlékeket.

Legyen ez középiskolai életetek 
utolsó, nagy közösségi élménye, mely 
– akár nyertek, akár nem – néhány 
napra/hétre összehozza osztályközös-
ségeteket, kellemes emlékekkel lezár-
va ezt az időszakot.

No, de ki fog győzni? Csak a nye-
reményekért folyhat a csata? Érdekes 

A tablószavazás nemcsak játék, 
HANEM STRATÉGIAALKOTÁS IS

A nyeremények, melyekért érdemes…
Mozgassátok meg az osztálytársakat, iskolatársakat, barátokat, 
családot, mert a győzteseket az alábbi nyeremények várják:
•  Az első helyezett osztály nyereménye: belépőjegy a 

Kecskeméti Élményfürdő és Csúszdaparkba.
•  A második helyezett osztály nyereménye: belépőjegy a 

lakiteleki Tősfürdőbe, valamint fejenként félórás SUP-
deszkahasználat a tőserdei csónakkölcsönzőnél.

•  A harmadik helyezett osztály nyereménye: mozibelépő a 
kecskeméti Malom moziba.

kérdések ezek most, amikor végre kiszabadulhatunk otthoni zárt 
világunkból, és gőzerővel a közös találkozások, bulik felé vetjük 
magunkat.

A tablóverseny ebben a helyzetben is, mint eddig mindig, egy 
utolsó közös játékra hívja a diákokat és mindenkit. Egy olyan já-
tékra, ahol a tablókra leadott szavazatok, illetve azok mennyisége 
szabja meg a végső elszámoláskor, ki milyen helyezést ért el.

A kétóránkénti szavazatleadás lehetősége sok mindent elárul. 
A játék innentől kezdve lehet érdekes mindenki számára, ugyanis 
stratégiákat lehet építeni erre. Szavazócsapatokat alkotni, számol-
ni, kalkulálni, figyelni a „vetélytárs” szavazatait, és reagálni rá. Ez 

egy igazi stratégiaépítés, melynek eredményét a verseny folyamán 
mindenki folyamatosan élőben követheti, ugyanis a szavazatok ott 
láthatók a tablók mellett.

A mostani állás a következő:
• Kada Elek Közgazdasági Szakgimnázium 12.C
• Kada Elek Közgazdasági Szakgimnázium 12.B
• Kecskeméti Piarista Gimnázium 12.C
Még semmi se dőlt el. Bármelyik tabló lehet dobogós!
A szavazás vége: 2021. június 13. (vasárnap) éjfél. A nyeremények 

átadása: 2021. június 15. kedd (a pontos időpontról értesítjük a 
nyerteseket!). Hajrá!


